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Svenska
Golfforbundet

Juridiska Namnden

BESLUT

meddelat av Juridiska Namnden den 11 november 2020 i drende enligt 14 kap.
Riksidrottsforbundets (RF) stadgar (dnr 6-2020-14)

ANMALARE US, medlem i TkGK

ANMALD VE, medlem i KbGK

SAKEN Fraga om asidoséttande av sdkerhet vid golfspel
Bakgrund

Den 13 september 2020 spelades tavlingen Teen Tour First, omgéang 6, pa SjoGK.
[ tavlingen deltog VE som spelade i bollen bakom bl.a. FW. Tavlingen var en s.k.
forbundstavling, vilket innebdr att ett bestraffningsirende enligt RF:s stadgar ska

avgoras av Svenska Golfforbundets Juridiska Namnd som forsta instans.

Yrkanden m.m.

US har anmalt VE for farligt spel i samband med den aktuella tédvlingen och yrkat pd en

tillrattavisning som pafoljd. Han har sammanfattningsvis gjort géllande att VE spelat in

mot green pa hal 5 och traffat FW pé ryggen precis nér denne ldmnat greenkanten och



e

Svenska
Golfférbundet

innan han kommit fram till sin vagn som var parkerad vid foregreen. Han har vidare

anfort att VE haft ca 200-220 meter kvar till mitten av green nér han gjorde sitt inspel.

VE har bestritt att han gjort sig skyldig till farligt spel, men medgett att bollen traffat FW
och att en tillrattavisning &r en rimlig pafoljd. Han har uppgett bl.a. féljande. Han vantade
ca fem minuter pa att spelarna framfdr skulle bli klara pa greenen och missade sedan nér
han slog. Han trodde att bollen skulle bli kort in mot de spelare som ldmnat green for att
gd mot hél 6 och sdg inte nér bollen traffade FW. Det var f6rst ndr han kom fram till bollen
som han sag att den 1&g ca 10-15 meter kort hoger om flaggan. Nar han fick kontakt med
FW mellan hal 11 och hél 12 bad han om ursékt fér det intréffade.

Juridiska Namnden har avgjort d&rendet pa handlingarna efter att parterna beretts tillfalle

att slutfora sin talan.

Skal for beslutet
Réttsliga utgangspunkter

Enligt 14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar kan medlem i en idrottsforening bestraffas for att ha
brutit mot ett specialférbunds, ett specialdistriktsférbunds eller en annan tavlings-
arrangors tavlingsregler. Vid spel pé en golfbana géller Regler f6r golfspel antagna av

The Royal and Ancient Golf Club of St Andrews (R&A), The United States Golf Association
(USGA) och Svenska Golfforbundet (SGF). Dessa regler ar sddana tavlingsregler som avses

114 kap. 2 § 14 RF:s stadgar.

Avregel 1.2 a) i R&A:s och USGA:s Regler for golfspel fran januari 2019 framgar bl.a.
att en golfspelare ska vara hdnsynsfull mot andra och viarna om andras sidkerhet. Det
innebér att en golfspelare, innan han eller hon slér ett slag, ska férsékra sig om att
ingen befinner sig inom ett omréade dar det finns risk for att traffas av bollen (den s.k.

riskzonen).
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For bestraffning krévs att den anmélde spelaren har handlat uppsétligen (med avsikt)
eller varit oaktsam. Rena olyckshandelser kan inte bli féremal for bestraffning. For att

nédgon ska bestraffas kravs att anmalaren kan styrka det som pastés i anmaélan.
Juridiska Namndens bedémning

Genom VEs egna uppgifter och utredningen i 6vrigt ar det utrett att hans boll tréaffade
FW och att FW befann sig i den s.k. riskzonen. VE borde, eftersom han varit medveten
om spelarna pa greenomrédet i bollen framfdr, ha forstétt att det fanns en risk for att
FW skulle kunna trédffas av bollen. VE har darmed asidosatt sdkerheten vid golfspel pa
ett sddant satt att han ska bestraffas enligt 14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar.

Vid valet av pafoljd for forseelser enligt 14 kap. RF:s stadgar ska man gora en samlad
bedémning av omstandigheterna i det enskilda fallet. Ar férseelsen med hansyn till
omstdndigheterna att anse som ringa far endast tillrdttavisning utdomas (se 14 kap.

3 och 7 88 RF:s stadgar). Normalpaféljden nér en spelare traffat eller varit mycket néra
att traffa en person ar avstdngning. Néar spelaren inte forstatt att bollen skulle kunna
traffa en personiriskzonen kan det dock i vissa fall vara tillrackligt med en

tillrattavisning.

Det har i drendet inte gjorts géllande att den aktuella forseelsen &r grov. FW befann sig
pé ett relativt ldngt avstand fran VE nér denna spelade in mot green och FW har inte
asamkats nagra allvarliga personskador. Och d&ven om VE inte iakttagit den forsiktighet
som krévs bor hansyn tas till hans laga alder (13 &r vid forseelsen) och till det faktum att

han varit dngerfull och, sdvitt ként &r, inte tidigare har brutit mot 14 kap. RF:s stadgar.

Vid en sammantagen bedomning av omstandigheterna i drendet anser Juridiska

Namnden att det ar tillrackligt att VE 4doms en tillrattavisning.
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BESLUT

Juridiska Namnden addmer, for forseelse mot 14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar, VE en

tillrattavisning.

Beslutet far 6verklagas hos Riksidrottsndmnden, Box 11016, 100 61 Stockholm

senast den 2 december 2020.

Svenska Golfforbundet

Juridiska Namnden

Thomas Hedstrand

I beslutet har deltagit Thomas Hedstrand, Peter Danowsky, Martin Rhodin, Elena Perrone
och Annika Rudestad. Enhalligt.
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Juridiska Namnden
BESLUT

meddelat av Juridiska Ndmnden den 29 januari 2021 i éverklagat drende enligt 14 kap.

Riksidrottstérbundets (RF) stadgar (dnr 7-2020-14)

KLAGANDE DO, medlem i BryGK

MOTPART LGL, medlem i VGK

SAKEN Frédga om asidoséttande av sédkerhet vid golfspel
OVERKLAGAT Ostergdtlands Golfforbunds beslut den 25 november 2020,
BESLUT se bilaga

Bakgrund

DO spelade en séllskapsrond pd VGK den 18 september 2020. Nir han spelade in pa
forsta hélet befann sig samtidigt banarbetaren LGL invid hélets green och arbetade med

grasklippning. Inspelet rullade 6ver greenen och stannade i ruffen bakom hélet.

Den 8 november 2020 gjorde LGL med anledning av det intrdffade en anmélan mot DO
for &sidoséttande av sékerhet vid golfspel. I det 6verklagade beslutet konstaterade

Ostergétlands Golfforbunds, Juridiska kommittén (golfdistriktsférbundet,) att DO hade



& "

Svenska
Golfforbundet

gjort sitt inspel pa det aktuella hlet medan LGL befann sig i den s k. riskzonen utan att ha
fatt nagot tydligt klartecken. Golfdistriktsférbundet anség att férseelsen var grov och
sténgde av DO for forseelse enligt 14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar fran och med den 26
november 2020 till och med den 25 november 2021. Enligt beslutet far DO inte delta i
tavling eller uppvisning eller utdva uppdrag inom golfsporten, e] heller trina pa golfbana
tillhérande BryGK eller annan férening som ar medlem i eller ansluten till Svenska

Golfforbundet (se bilaga).

Yrkanden m.m.

DO har 6verklagat golfdistriktsforbundets beslut och yrkat att anmalan ska ldmnas utan
bifall eller i vart fall att p&f6ljden ska mildras. Till stéd fér sitt 6verklagande har DO anfért
bla. att LGL var vand mot honom och hans medspelare nér slaget skedde samt att det inte
fanns risk f6r att LGL skulle komma till skada. DO har ocksa framfért att han ar ngerfull

over det som intraffat.

LGL har motsatt sig att golfdistriktsférbundets beslut dndras och vidhallit sin version av

handelseforloppet.
Ingen av parterna har begért att drendet ska avgoras efter syn och muntligt férhér.
Juridiska Namnden har dérfér avgjort drendet pd handlingarna efter att parterna beretts

tillfalle att slutfora sin talan.

DO har i Juridiska Ndmnden &beropat en skriftlig redogérelse fran sin medspelare JJ.
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Rattsliga utgangspunkter

Enligt 14 kap. RF:s stadgar kan en medlem i en idrottsférening som har gjort sig skyldig
till en férseelse i samband med idrottsverksamhet bestraffas. For att en bestraffning ska
komma i friga krévs att det &r bevisat att den anmélde har gjort sig skyldig till en s&dan
forseelse som finns intageniden s.k. brottskatalogen i 14 kap. 2 § RF:s stadgar. Enligt 14
kap. 2 § 14 RF:s stadgar kan bestraffning 4démas den som har brutit mot ett
specialférbunds, ett specialdistriktsférbunds eller en annan tivlingsarrangérs

tavlingsregler.

Vid spel pé en golfbana géller Regler for golfspel antagna av The Royal and Ancient Golf
Club of St Andrews (R&A), The United States Golf Association (USGA) och Svenska
Golfférbundet (SGF). Dessa regler ar sddana tévlingsregler som avses i 14 kap. 2 § 14 RF:s
stadgar. Avregel 1.2 a) i R&A:s och USGA:s Regler for golfspel fran januari 2019 framgar
bla. att en golfspelare ska vara hansynsfull mot andra och varna om andras sakerhet. Det
innebér att en golfspelare, innan han eller hon slar ett slag, ska férsikra sig om att ingen
befinner siginom ett omrade dér det finns risk fér att tréiffas av bollen (den s k.
riskzonen). Dessa regler, som ocksé utgér en del av det som brukar bendmnas golfvett,
har sin grund i att den som tréffas av en golfboll 16per risk fér att drabbas av en allvarlig

personskada som i vérsta fall kan leda till att personen omkommer.

Néamnda regler fér golfspel har i praxis tolkats p4 s4 sétt att en golfspelare aldrig far sl3 ett
slag nér han eller hon &r medveten om att en banarbetare eller ndgon annan befinner sig i
riskzonen utan att dessférinnan ha fatt ett tydligt klartecken (se bl.a. Juridiska
Némndens beslut i &rendena med dnr 10/2016 JurN 10-14 och 8-2019-14). Denna
tolkning har ocksé kommit till uttryck i Svenska Golfférbundets skrift Saker Golf i
Sverige som finns tillgénglig p& SGF:s hemsida (golf.se/sakergolf).

Paféljderna for forseelser enligt 14 kap. RF:s stadgar r tillrattavisning, boter eller
avsténgning. Ar en forseelse att anse som grov, ska avstdngningstiden bestdmmas till

lagst ett och hogst tva ar.
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Skil for beslutet

Utredningen i Juridiska Ndmnden 4r i allt vésentligt densamma som vid golfdistrikts -
forbundet. Parterna &r 6verens om att LGL befann sig i néra anslutning till green pé det
forsta halet nar DO fran 60-90 meter gjorde sitt inspel. Det r, som
golfdistriktsforbundet har konstaterat, utrett att LGL befann sig i riskzonen. Det ar
vidare klarlagt att han fore inspelet inte hade gett nagot tydligt klartecken genom att t.ex.
stracka upp handen. Aven om det inte gar att bortse fran DOs pastiende om att LGL vid
slaget var vind mot spelriktningen, har DO tagit en medveten risk genom att inte fasta
LGLs uppmarksamhet pa och forsédkra sig om att denne var medveten om att han skulle
gora sitt inspel. Den omstandigheten att J] tidigare hade slagit in mot green efter att ha
fatt kontakt med LGL foranleder inte ndgon annan bedémning. Det &ligger némligen varje
spelare i en boll att forsdkra sig om att den som befinner sigi riskzonen dr beredd pa just
hans eller hennes slag. Juridiska Ndmnden instimmer dérfér i golfdistriktsforbundets
bedémning att DO har agerat oaktsamt och &sidosatt sdkerheten vid golfspel pa ett

sddant satt att han ska bestraffas enligt 14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar.

Naér det sedan géller frdgan om férseelsen ska bedémas som grov gor Juridiska Ndmnden

f6ljande dvervaganden.

Farligt spel nar nigon genom ett medvetet risktagande utsétter en annan person for en
inte obetydlig risk for personskada utgor ett allvarligt brott mot reglerna for golfspel och

ar ide flesta fall att bedoma som en grov férseelse.

[ detta fall bor sérskilt beaktas att avstdndet mellan DO och LGL var relativt kort nér DO
gjorde sitt inspel. Med hénsyn till det korta avsténdet och att LGL inte var beredd p&
slaget fanns det en inte obetydlig risk fér att han, vid en annan feltraff, hade traffats av
bollen med personskada som f6ljd. Som golfdistriktsférbundet har konstaterat ska
forseelsen dérfor anses som grov. De omsténdigheterna att det inte ér klarlagt att LGL

var vand bort frdn DO nér slaget skedde och att han de facto inte &samkades nagon
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personskada féranleder inte ndgon annan bedémning. Det gér inte heller det som DO i

Ovrigt har anfért i arendet och vad som har kommit fram i JJs redogérelse.

Avstangningstidens langd ska bestdmmas till minimistraffet f6r en grov forseelse, dvs.

ett ar, pa det sitt som framgar av golfdistriktsférbundets beslut.

Pa grund av det anférda ska éverklagandet lamnas utan bifall.

Ovrigt

Med anledning av ett antal &renden de senaste aren som har géllt farligt spel gentemot
banpersonal vill Juridiska Namnden, liksom golfdistriktsférbundet, understryka att en
golfbana ar banpersonalens arbetsplats. Det aligger darfor alla golfspelare att varna om
deras arbetsmiljo genom att f6lja de regler och principer som géller for siker golf samt att
dven i6vrigt upptrdda pa ett respektfullt sétt mot banarbetarna och golfklubbens évriga

anstallda.
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BESLUT

Juridiska Ndmnden ldmnar 6verklagandet utan bifall. Ostergétlands Golfférbunds beslut

star darfor fast.

Beslutet far 6verklagas hos Riksidrottsndmnden, Idrottens Hus, Box 11016, 100 61

Stockholm senast den 19 februari 2021. Prévningstillstdnd kravs.

Svenska Golfforbundet

Juridiska Namnden

Thomas Hedstrand

[ beslutet har deltagit Thomas Hedstrand, Peter Danowsky (skiljaktig), Martin Rhodin,

Elena Perrone och Annika Rudestad.

Skiljaktig mening, se nésta sida.
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Vice ordféranden Peter Danowsky ar skiljaktig pa s4 sdtt att han vill bestimma paféljden

till tillrattavisning och anfér f6ljande.

Utredningen i Juridiska Namnden &r i ett vésentligt hidnseende inte densamma som vid
golfdistriktsférbundet. En av DOs medspelare har till Juridiska Némnden inkommit med

en skriftlig redogérelse fér hur han uppfattat héndelseférloppet.

Parterna &r 6verens om LGL befann sig i néra anslutning till green p& det férsta hélet nar
DO frén ca 60-90 meter gjorde sitt inspel. Den platsen &r, som golfdistriktsférbundet
konstaterat, inom riskzonen. Det &r vidare klarlagt att LGL fore inspelet inte hade gett

négot otvetydigt klartecken genom att t.ex. strdcka upp handen.

Av den skriftliga redogérelse till Juridiska Ndmnden den 11 december 2020 som lamnats

av DOs medspelare J] framgar féljande betraffande hindelseférloppet.

J] var den som skulle s1& forst in mot green. Han s&g greenkeepern, fick kontakt med
honom och denne stéllde sig pa hoger sida snett ovanfér greenen, véand mot J] och hans
medspelare. J] slog sin boll in mot greenen och dé stod DO redan vid sin boll och gjorde sig
redo att sla. Nar J] slagit s& slog DO sin boll. Det slaget blev litet sdmre &n JJs och bollen
gick lagt, landade kort om greenen, studsade och rullade 6ver greenen ut mot ruffen pa
andra sidan av greenen. Greenkeepern hade dé bérjat kéra sin maskin igen. J] uppfattade

det sa att greenkeepern bérjat kéra igen efter det att DO slagit sin boll.

DO har i utredningen vidgatt att han inte fatt ndgot uttryckligt klartecken fran
greenkeepern om att denne var inférstddd med att han skulle sl4. Likval har DO genom
att greenkeepern stannat sin maskin och tittade mot honom och hans medspelare
uppfattat att greenkeepern visste att han skulle sl&. Den uppfattningen

vinner stéd av JJs redogérelse for hdandelseforloppet. DO synes inforstddd med att han
kan ha missférstétt situationen och han dngrar att han slog. Han bad genast
greenkeepern om ursékt nér han forstod att de bddas uppfattning om héndelseférloppet

inte Overensstamde.
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Att sld en boll nér ndgon befinner sig i riskzonen utan att dessférinnan ha fatt ett tydligt
klartecken strider mot géllande reglerna for golfspel. Likval bér det i ett disciplindrende,
dar fraga ar om en allvarlig bestraffning, finnas ett utrymme fér att godta att
missforstdnd kan uppkomma. DOs redogorelse, stédd av JJs redogorelse ger ett sddant

utrymme. Jag anser darfor att pafoljden kan stanna vid en tillrattavisning.
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Aumild hiindelse

L'en skriftlig incidentrapport inkommen 2020-11-08 frar< NN f:n
Y - | QD (- isidosittande av sikerhet vid spel p (G REENED

2020-09-18.

D Qipir medlem i ska—anmﬁlan handliggas av

Ostergotlands Golffsrbund.

For anmilan och vittnesmal, se bilaga.

Handliggning av kommittén

Den anmilde har erbjudits mjlighet att skrifiligen yitra sig i 4rendet.

Ostergétlands Golffdrbunds juridiska kommitté har tagit del av den svarsskrivelse som
limnats av den anmélde (se bilaga).

Beslut har fattats under sammantréde 2020-11-24 i parternas franvaro.

Bakgrund

QN s pc [z de en sillskapsrunda pi MR den 18 september 2020. (R ENENGGGEND.
som &r greenkeeper pa den aktuella klubben, anmélde GEBMB@®or farligt spel pa hal 1,
eftersom -enligt anmilaren hade spelat sin boll mot greenen p4 hilet nir G

@ i sig i den s.k. riskzonen” och med ryggen vind mo.

Utredningen

< - i sin anmiilan redogjort medelst skiss hur han fGrflyttade sig dé han klippte
gréset runt green pd hal 1 efter att gruppen fre RN hade halat ut. D cnar
att @I har slagit sin boll mot greenen fran 60-90 meter d& O 2+ befunnit sig

1den s.k. riskzonen.

@1 i sin redogdrelse beskrivit héndelseftrloppet som han uppfattade det. Han medger
att han har slagit bollen mot greenen eftersom han har uppfattat det som att han har fitt ett
visuellt klartecken fran , dock ingen handgest (eller motsvarande).

De béda parternas berittelser &r i huvudsak dverensstimmande avseende tidsfsrhallanden och

avstdnd, dock med den visentliga skillnaden att G JNEIRD inte har et
klartecken d& han menar att M har slagit bollen nir (G ENED har haft ryggen vind

mot honom. @A sin sida menar att han uppfattar av S ::condc att det i

klart att spela trots att-inte gjort ndgon handgest.
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Skil for beslutet

Allméinna utgangspunkier

Vid spel pa en golfbana giller Regler for golfspel antagna av The Royal and Ancient Golf
Club of St Andrews (R&A), The United States Golf Association (USGA) och Svenska
Golfforbundet (SGF). Dessa regler 4r sidana tavlingsregler som avses i 14 kap. 2 § 14 RF:s

stadgar.

Avregel 1.2 a) i R&A:s och USGA:s Regler for golfspel frén januari 2019 framgér bl.a. att en
golfspelare ska vara hénsynsfull mot andra och viéirna om andras siikerhet. Del innebir att en
golfspelare, innan han eller hon slar ett slag, ska forsikra sig om att ingen befinner sig inom
ett omréde dir det finns risk for att triffas av bollen (den s.k. riskzonen)

Némnda regler for golfspel har i praxis tolkats pa si sitt att en golfspelare aldrig f3r sl ett
slag nér en banarbetare befinner sig i riskzonen utan att banarbetaren har gett ett klartecken.
Denna tolkning har ocksa kommit till uttryck i Svenska Golfférbundets skrift Saker Golf i
Sverige som finns tillgénglig pA SGF:s hemsida (golf.se/sakergolf).

Saken

Juridiska kommittén i Ostergstlands golfforbund finner at@Phar gjort sitt inspel pa det
aktuella hilet medan QUMD befann sig i den sk riskzonen utan att ha fatt ndgot

tydligt klartecken @D borde ha forstatt att det fanns en risk for att (D s c

kunna ha triffats av bollen.

Att sld en boll ndr nagon befinner sig i riskzonen utan att dessfrinnan ha fatt ett tydligt
klartecken strider mot de tidigare nimnda reglerna for golfspel. Juridiska kommittén
konstaterar darfor att-déirmed har &sidosatt sikerheten vid golfspel pd ett sddant siitt att
han ska bestraffas enligt 14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar.

Nir det géller fragan vilken pafoljd som-ska f3 for forseelsen konstaterar Juridiska
kommittén att konsekvenserna av ett misslyckat utslag hade kunnat bli att

hade tréffats av bollen med en personskada som foljd. Juridiska kommittén ser darfor
allvarligt pé forseelsen.

Farligt spel ndr ndgon genom ett medvetet risktagande har utsatt en annan person for en risk
for personskada &r i de flesta fall att bedsma som grov forseelse. I sAdant fall ska
avstdngningstiden bestimmas till ett ar.

Ovrigt

Juridiska kommittén vill understryka att en golfbana &r banarbetarnas arbetsplats. Personalen
har alltid foretrdde pa banan och det 4r endast personalen som avgdr om de kan ge klartecken
till en spelare att sl sitt slag om personalen befinner sig i riskzonen. En golfspelare har alltid
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alt respektera att banpersonalen ska lsa sina uppgifter i tid, exempelvis att slutfira klippning
av grés. Det &ligger darfor alla golfspelare att virna om deras arbetsmiljo genom att folja de
regler och principer som géller for siker golf.

Beslut

For att ha dsidosatt sdkerheten vid utévandet av sitt golfspel édﬁms- avsténging under
en tid av ett (1) &r med bérjan 2020-11-26 och slut 2021-11-25. Under avstdngningstiden far

SR intc delta i tavling eller uppvisning eller utéva uppdrag inom golfsporten. ej heller
trdna pa golfbana tillhrande cller annan frening som &r medlem i eller

ansluten till Svenska Golfforbundet. QI f2r dock trina obegransat pa for dndamélet
avsedda omréaden.

Stdd for beslutet & Riksidrottsfirbundets stadgar 14 kapitlet 2§ 14 punkten.

I beslutet har Bjorn Pettersson, Simon Ahlberg, Bjsrn Gustafsson och Kerstin Allert deltagit.
Beslutet var enhilligt.

Talan mot beslutet

Detta beslut far av part 8verklagas till Juridiska Némnden, Svenska Golfforbundet, Box
11016, 100 61 Stockholm, senast tre veckor fran den dag da beslutet meddelats parterna.

Beslutet delges forutom parterna dven enligt 14 kapitlet 17§ i RF:s stadgar, Svenska

Golfforbundet, Gstergﬁtlands Golfforbund, samt—

Utskrivet och godkint av ledaméterna

Link&ping 2020-11-24

Bjom Pettersson
Ordforande
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Juridiska Namnden
BESLUT

meddelat av Juridiska Namnden den 29 oktober 2021 i éverklagat drende enligt 14 kap.
Riksidrottsférbundets (RF) stadgar (dnr 14-2021-14)

KLAGANDE VH, medlem 1 UmGK

MOTPART 5J, medlem 1 BjhGK

SAKEN Fraga om asidosattande av sdkerhet vid golfspel

OVERKLAGAT Norr- och Vasterbottens Goltférbunds beslut den 13 september
BESLUT 2021, se bilaga

Bakgrund

S] spelade den 20 juli 2021 en séllskapsrond pa BjhGK tillsammans med tre medspelare.
VH spelade i bollen framfor tillsammans med sin hustru. Efter en incident pa det dttonde
hélet (ett par 5-hél som mater ca 440 meter frin gul tee) gjorde VH en anmélan hos Norr-

och Vésterbottens Golfférbund (golfdistriktsforbundet) mot S] for farligt spel.

Till st6d for sin anmélan gjorde VH sammanfattningsvis gdllande féljande. Efter att ha
halat ut pa det &ttonde hélet gick han mot sin vagn. Halvvégs till vagnen noterade han att
bakomvarande spelare, som befann sig ca 150 meter bort, hade bérjat spela in mot hélet.

Forst kom en boll rullande ndra honom nér han var pa fairway. Nar han hade kommit



@

Svenska
Golfforbundet

fram till sin vagn och vant sig om for att ga Gver en bro som leder till nésta hal blev han
triffad av en boll i huvudet. Han borjade bloda ymnigt och fick transporteras till sjukhus

for att sy sdret och undersékas.

S] bestred att han hade gjort sig skyldig till farligt spel. Enligt S] slog han sitt inspel mot
green efter sina medspelare och efter att framférvarande boll hade hélat ut och ingen
langre syntes till vid hélet. Han fick en bra tréff, men bollen fangades av vinden och
drog kraftigt till héger mot en béck som gar ldngs den ena sidan pa halet. En av hans
medspelare sprang at vénster for att f&lja bollen och sag da hur den traffade VH som

stod vid den bro som leder 6ver biacken till ndsta hal.

I det 6verklagade beslutet ldmnade golfdistriktsférbundet, efter att ha hillit syn pa
platsen, anmaélan utan bifall. Golfdistriktsférbundet konstaterade att det forhallandet
att VH triffades av slaget var en besvarande omsténdighet f6r S]. Men hansyn till de
beviskrav som finns i bestraffningsirenden anséag emellertid golfdistriktsférbundet
att det inte gick att bortse fran de uppgifter om handelseférloppet som S] och dennes
medspelare [dmnat. I beslutet antecknades ocksa att den aktuella bron vid tillfallet
delvis var skymd av ett buskage och att det var 190 meter fram till VH fran den plats
dér 5] slog sitt slag. Sammantaget ansag golfdistriktsforbundet att det inte var styrkt
att 5] insett eller borde ha insett att det fanns risker med slaget. I stillet betecknade

golfdistriktsférbundet hdndelsen som en olycka.

Yrkanden m.m.

VH har overklagat golfdistriktsforbundets beslut. Enligt VH har det varit friga om ett
oaktsamt agerande eftersom S, som &r vél fortrogen med banans utformning, inte
forsikrade sig om att framfdrvarande spelare inte 16pte ndgon risk att tréffas av bollen

samt att han inte ropade Fore trots att bollen gick i en riktning dér det fanns en risk for
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att ndgon skulle traffas av den. VH har i det sammanhanget framhéllit bl.a. att han sag
S] och dennes medspelare nédr han gick av hélet samt att det inte fanns nagot buskage vid

brom.

S] har motsatt sig att golfdistriktstérbundets beslut &ndras och i huvudsak vidhallit sin

version av hindelseforloppet.

Juridiska Ndmnden har avgjort drendet pa handlingarna efter att parterna beretts tillfalle

att slutfora sin talan.

Rittsliga utgangspunkter

Enligt 14 kap. RF:s stadgar kan en medlem i en idrottsférening som har gjort sig skyldig
till en forseelse i samband med idrottsverksamhet bestraffas. For att en bestraffning ska
komma i fraga kravs att det ar bevisat att den anmaélde har gjort sig skyldig till en sddan
forseelse som finns intagen i den s.k. brottskatalogen i 14 kap. 2 § RF:s stadgar. Enligt
14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar kan bestraffning 4démas den som har brutit mot ett special-

forbunds, ett specialdistriktsforbunds eller en annan tévlingsarrangors tivlingsregler.

Vid spel pa en golfbana giller Regler for golfspel antagna av The Royal and Ancient Golf

Club of St Andrews (R&A), The United States Golf Association (USGA) och Svenska
Golfférbundet (SGE). Dessa regler dr sddana tavlingsregler som avsesi14 kap. 2 § 14 RF:s
stadgar. Avregel 1.2 a) i R&A:s och USGA:s Regler for golfspel fran januari 2019 framgar bl.a.
att en golfspelare ska vara hansynsfull mot andra och virna om andras sdkerhet. Det
innebér att en golfspelare, innan han eller hon slar ett slag, ska forsdkra sig om att ingen

befinner sig inom ett omrade déar det finns risk for att traffas av bollen (den s k. riskzonen).

Om det finns en minsta risk for att nagon skadas ska den som har slagit bollen dessutom

ropa Fore. Det géller dven i den situationen att det inte kan anses ha varit fel att slé slaget,
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men dér bollbanan har blivit sadan att det likvél finns en minsta risk for att ndgon kan
skadas. Principen om att ropa Fore vid minsta risk fér personskada dr en sedan lange
grundliggande princip som géller i hela véarlden och som alla golfspelare ska kdnna till
(jfr &ven Svenska Golfférbundets hemsida golf.se/sakergolf). Denna princip, som ocksa
ingér i det som brukar bendmnas golfvett, far anses framga av tidigare ndmnda regel
1.2 a) i Regler for golfspel och har sin grund i att sdkerheten alltid ska st i fréamsta
rummet vid golfspel eftersom den som tréffas av en goltholl l6per risk for att drabbas

av en allvarlig personskada som i varsta fall kan leda till att personen omkommer.

For bestraffning krévs att den anmaélde spelaren har handlat uppsatligen (med avsikt)
eller varit oaktsam. Rena olyckshéndelser kan inte bli féremal fér bestraffning. For att
nagon ska bestraffas krévs att anmélaren kan styrka det som pastds i anmaélan.
Beviskravet ar detsamma som i brottmal i domstol. Det krévs allts att det &r stéllt utom
rimligt tvivel att den anmaélde har begéitt den anmaélda f6rseelsen. Nér ord star mot ord
récker det inte med att anmélaren ar mer trovardig fér att beviskravet ska vara uppfyllt.
Det krévs i stillet att den anmaéldes uppgifter vinner stéd i vittnesmal och évrig
utredning eller att den anmaldes uppgifter ar s& osannolika att de kan ldmnas utan

avseende.

Skl for beslutet
Skuldfragan

Juridiska Ndmnden har tagit del av fotografier fran det aktuella hélet. Utredningen ar i
ovrigtiallt visentligt densamma som vid golfdistriktsférbundet. Mot den bakgrunden —
och d& det inte har framkommit ndgot i &rendet hir som bér féranleda en annan bevis-
vérdering én vad golfdistriktstorbundet har gjort — utgar Juridiska Némnden fran vad

som i det 6verklagade beslutet har ansetts utrett om héndelseférloppet.
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Det ar salunda klarlagt att SJs boll tréffade VH med relativt allvarlig personskada som
foljd. Annat kan dock inte anses vara utrett &n att VH férsvann ur SJs och hans
medspelares sikt bakom ett buskage relativt lang tid innan S slog sitt slag efter att

hans medspelare hade spelat in mot green. Det &r inte heller visat att S] av ndgon annan
anledning hade sdrskild anledning att anta att VH eller ngon annan befann sig i den s.k.
riskzonen. Att 5] vid dessa férhallanden slog sitt slag kan inte bedémas som oaktsamt i

den mening som avses i 14 kap. RF:s stadgar.

Frdga uppkommer dd om den omsténdigheten att det far anses utrett att S] inte ropade
Fore innebdar att han har brutit mot géllande regler for golfspel. I denna del gér Juridiska

Néamnden f6ljande 6verviganden.

Med hénsyn till att S]s boll gick mot en grusvag och att han inte hade fri sikt mot denna
plats méste han ha férstatt att det fanns dtminstone en mindre risk f6r att bollen kunde
tréffa en person som av nagon anledning befann sig bakom buskaget vid grusvigen, detta
géaller sarskilt dd banan ar SJs hemmabana och han darfér bor kénna till eventuella faror.
Att 5] under dessa foérhéllanden inte ropade Fore ar enligt Juridiska Namnden oaktsamt
isddan grad att han inte kan undgé bestraffning enligt RF:s stadgar fér att ha brutit mot

en grundldggande regel f&r sdkerhet vid golfspel.
Pafélid

Pafoljden for att inte ropa Fore i en situation dér det inte har varit oaktsamt att sl sjélva
slaget, och dér det inte heller funnits ndgra sarskilda omstandigheter som talat for att
nagon person befann sig dér bollen landade, bor i regel bestdmmas till tillréttavisning.
Enbart den omstandigheten att VH dsamkades en personskada utgér inte tillrackliga
skl att i detta fall frdngd denna huvudregel. Det har inte heller framkommit ngon
annan omsténdighet som gor att det finns skél att 4ddma en stréngare pafoljd. Pafoljden

ska darfér bestimmas till tillrattavisning.
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BESLUT

Juridiska Ndmnden &ndrar Norr- och Vésterbottens Golfférbunds beslut pa sa sitt att S]
4doms en tillrattavisning. Juridiska Ndmnden erinrar S] om vikten av att i fortsittningen
folja géllande regler for golfspel och dé sdrskilt reglerna for sdkerhet vid golfspel. Beslutet

géller med omedelbar verkan.

Beslutet far 6verklagas hos Riksidrottsndmnden, Idrottens Hus, Box 11016, 100 61

Stockholm senast den 19 november 2021. Prévningstillstand kréavs.

Svenska Golfférbundet

Juridiska Namnden

Thomas Hedstrand

I beslutet har deltagit Thomas Hedstrand, ordférande, Peter Danowsky, Martin Rhodin,
Elena Perrone och Annika Rudestad. Enhélligt.
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i drende jamlikt 14 kap Riksidrottsforbundets stadgar

Distriktsforbund: Notr- och Visterbottens Golfforbund (NVGF )
Juridiska kommittén (JK )
Parter ; ' : :
Anmﬁlare: F V-k‘ '., |
Anmild: ETESEEEEE )
ST :
Saken:

farligt-spel 2021-07-20. pa (IR GK

QN .. ; siifilic anmiilan ingiven till distriktsforbundet anmalt

for fatligt spel da skada uppkommit. Anmalan &r gjord samma dag hindelsen utspelats, 2021~
07-20.

Det antecknas att | S D boll spelade fven hans hustr (R A
G o spelade iven QI och (NG

Utredningen &r uppgifter frin berérda parter samt medspelare. Uppgiftera har limnats 1 mail

och telefonsamtal varom det forts anteckningar, Utéver det har syn hallits. Parterna har
kommunicerats uppgifterna,

i
QD - i huvudsak foljande. Efter att ha hilat ut pé hél nr 8 pa (CK

gick han till sin golfvagn for att sitta in klubborna. Halvvigs till golfvagnen noterade han aft
bakomvarande spelare béijat spela in mot green pé hil nr 8 och en boll kom rullande i hejd

Norr- och Vasterbottens Golfférbund
Stackgatan 22 A
931 50 Skelleited




med honom cirka 5-8 meter frén honom d8 han fortfarande #r p4 fairway. Han noterade en
spelare i bakomvarande boll cirka 150 meter bort. Nér han utan dréjsmél gétt fram tll sin
vagn och vént sig for att gi av hilet upplevde han en véldsam smill och smirta pg hoger sida
av huvudet och han gick ned pa knd. Upptickte omedelbart efter en ymnig blédning frén
huvudet. Han transporterades forst til| Gl hilsocentral och direfter med ambulans till
G U:iversitetssjukhus kirurgakut for ait sy siret och undersokas. Genomgick sedan
observation i hemmet och det uppgavs att det fanns risk f6r komplikation och d8 sdrskilt
blodning i undertiggande hjdrnvivnad.

R - - beskrivit hindelsen enligt foljande. Hon och hennes make puttar pa
hal nr 8 och nér hon tittar balkat ser hon att bakomvarande spelare véntar pé fairway vid
bickkroken. Hon hélar ut forst och gér av green och gick till sin vagn vid bron. Hennes make
hade en kort putt kvar och hélade ut strax efter henne och gick utan dréjsmél till sin vagn som
stod sé att bakomvarande spelare skulle se den. Hon har just passeraf bron dd hon hér ett skrik
och ser sin make falla till marken. Hon sprang till undséttning och sdg tva spelare pa fairway.
Hon férstod att maken triffats av en boll och han blédde ymnigt frin hoger sida av huvudet.
Hon viftade och pakallade hjélp av bakomvarande spelare och den som hade golfbil kérde in
maleen till klubbhuset. Ingen i bakomvarande boll skrek fore eller liknande och méste ha sett
att den fanns en person i banan.

2,

G o i huvudsak foljande. Han spelar i en fyrboll och slér ut forst och
hamnar Iangt ner till hoger pd fairway néra ruffkanten. De andra spelarna slar sina utslag
betydligt ldngre och mer till vénster, Han gar mot deras bollar for att se var framforvarande
boll 4r. Nar han ser att den bollen bétjar gé av green gér han tillbaka till sin boll. Hans avsikt
dr da att spela fram till cirka 80 meter fran greet. Han triffar sin boll tjockt och kommer bara
till omrédet dér de andras bollar ar. Nir han gir mot sin boll gor sig @l redo for att sI3.
Ingen annan finns d4 i banan. @ sldr ett bra slag till cirka 80 meter fiéin green. Efter det
slar-sﬂ:t slag, efter sedvanlig provsving. Han upplever att han fir en bra triff, bollen
flyger hogt och slaget ser bra ut. Men bollen fingas av vinden och dras kraftigt tifl héger mot
bécken som gér ldngs hoger sida. NP springer &t vinster for att folja bollen, och ser att
en person stannat bakom ett buskage som ticker bron och som traffas av bollen och faller till
marken. (I springer fram till mannen som sjalvklart #r chockad och arg, @ETorsoker
hélla lugnet och vara tillmétesgiende och hjilpsam. Han ropar till @ som har golfbil och
som kor den skadade mannen till klubbhuset och mannen transporteras dérefter vidare.
upplever hindelsen som extremt olycklig och han har métt véldigt daligt, s& dven hans
medspelare. Han tycker dock inte att han varif oaktsam i sitt spel, trots att skada uppkommit
pa spelare i framforvarande boll.

har beskrivit hindelsen enligt foljande. Han gick i en fyrboll och alla fyra
lag i samma omrade infor spelet mot groen. @MMPhade da slagit tvd slag och Svriga ett slag,
Som (EEMP inns det slog han forst och hans avsikt var endast att spela fram sig.
Framf6rvarande spelare har dé gatt av green och #r vid bron. Han slér sitt slag mot en bunker
for att sedan spela in ett tredje slag. Direfter slar @RI sitt slag som gar mot green och landar
citka 30 meter fréin green. Ingen person syns d i banan. Sedan slir (P sitt slag som drar
mot héger. (NN drar sig mot vanster for att kunna f6lja bollen som drar alltmer &t hoger,
och plétsligt &r en person vid bron i banan, CENNME scr att mannen traffas av bollen. Han

skrek dé i1l QIR du triffade honom™ men att (@l inte trodde honom forst, —
sprang sedan mot mannen och tiltkallade golfbilen.




QR | uppgeit foljande. GHIMP hade efter ett diligt utslag slagit fram sig till de
andras bollar. minns att han slagit sitt andraslag fore (U slog sitt trede. (P s13r
sitt slag mot green och landar cirka 30-40 meter frin green p4 vinster sida. Ingen var d8 i
banan. Det kan inte stdimma att framf6rvarande spelare fitt en boll rullande vid sig pé ett
avstind av cirka 5-8 meter. Han vet sedan att @l slog sitt slag men han lkunde inte folja
bollens bana och sédg aldrig nér personen triffades av bollen.

T uppgett foljande. Han hade golfbil och fick veta att en person triffats av en
boll. Han hade inte foljt det slag som (IR slog. Han sjilv skulle si3 som fjarde man, Han
vinkades fram och triffade pd en blodande person vid bron och kérde honom in till
klubbhuset. Som han minns det stod det en golfvagn bortom bron och en golfvagn pa bron.

"
o,

- Ledamoterna i JK har héllit syn pa hal nr 8 pi GNP GK. Nirvarande i ovrigt var (D
@R, [ubbens ordfrande och banchefen. Vi gick frdn tee till green och noterade var
bollama legat fore inspel. Avstédnd miéttes upp. Frén platsen dér (i slog sitt slag til] (PP
S . ppmiities till strax dver 190 meter. Se bilaga. Det upplystes att buskage vid sidan av
bron r&jts sedan hindelsen.

4.

En golfspelare ska vara hénsynsfull mot andra och véma om andras sikerhet. Det innebér att
spelaren fore ett slag ska forvissa sig om att ingen befinner sig inom ett omrade dér det finns
risk for att traffas.

JK har att avgora om% varit oaktsam 1 sitt spel och i s8 fall vilken disciplinér
pafoljd som ska bestdmmas. Oakfsarhet 4r synonymt med vardsloshet. I forevarande fall ska
avgoras huruvida insett eller borde insett att det fanns risk for att nigon

person kunde tréffas av det slag han slog. Det &r endast i sddant fall disciplinar pafeljd kan
bestammas, Olyckshdndelser kan inte bli féremél for bestraffining.

Bevisvirderingen om huruvida nagon varit oaktsam eller ¢j ska ske i enlighet med domstolars
bevisvirdering i brottmél. Ait en girning ir styrkt eller bevisad utesluter att det finns rimliga
tvivel om personens skuld.

Det #r ostridigt att G s 25t cit golfslag som innebutit att bollen traffat QD
@R huvudet s att skada uppkommit. Detta #r forstis besvirliga omstindigheter for
S Dt inncbir dock inte med automatik att han varit oaktsam i sitt golfspel.
Saken mdste avgoras utifran de uppgifter och omsténdigheter som i Gvrigt framkommit i
utredningen. De olika sidornas versioner om hindelseférioppet dr delvis oftrenliga, men
ingen version kan Idmnas utan avseende,

Med tanke p4 hur bevisbérdan ar placerad kan man inte bortse frin g och
hans medspelare limnat uppgifter om. Silunda har tvé spelare fore Wslagit
sina slag mot green. Det forefaller vara s& aﬁislér férst och att han hade inte avsikt
att s18 dnda fram till green, och siktar mot en bunker cirka 80-90 meter frn green och




framforvarande boll & df fortfarande i banan vid bron. Direfter slir niista spelarc (D
och han uppger att ingen ér i banan nir han str. Forst darefter slgr * sin boll
som fir den olyoklwa konsekvensen att den skader HEGENNGN

Nar- kor fram golfbﬂen for att ta hand ﬁ 4ren golfvagn bortom bron,
formodligen (NS, o on colfvagn pé bron som df ar_ Det &t

uppgivet aft bron vid hindelsen delvis ticktes av ett buskage. Vid den syn som gjordes var det

buskaget rjt,

Efter en sammantagen bedémning av det som framkommit kinner FK tillr dckliga tvivel dver
“shﬂd och finner det inte styrkt att han insett eller borde insett att det fanns
risker med det slag han slog. Hindelsen och dess konsekvenser for ar forstis

olyckliga, men héindelsen Fir betecknas som en olycka. (NN k- o!lis3 inte
aliggas bestraffhing, ;

5

Beslutet blir att anmélan infe foranleder ndgon pafoljd

Talan mot beslutet

Beslutet f4r verklagas av part iill Svenska Golfforbundet, Jutidiska Namnden, Box 11016,
100 61 Stockholm, senast 4 oktober 2021,

Beslutet delges uttver parterna z‘iven-%K och Svenska Golffarbundet.

I'beslutet har Karl-Gustaf Sandberg och Stefan Westermark deltagit, bida Iuled GK. Beslutet
ar enhélligt,

Bilagor

Anmiélan

Svaroméal

Mail fin medspelate
Anteckningar fran telefonsanytal

Oversikt av hal nr 8 pé SIS G

Protokoll dver syn
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meddelat av Juridiska Ndmnden den 29 oktober 2021 i 6verklagat drende enligt 14 kap.
Riksidrottstorbundets (RF) stadgar (dnr 16-2021-14)

KLAGANDE AN, medlem i GKS

Bitrade: GO
MOTPART MC, medlem i GKS
SAKEN ' Fréga om asidoséttande av sékerhet vid golfspel
OVERKLAGAT Stockholms Golfférbunds beslut den 7 oktober
BESLUT 20211 arende med dnr 2/2021, se bilaga
Bakgrund

AN spelade den 12 augusti 2021 en séllskapsrond pa GKS, 18 -hélsbanan, tillsammans
med OS och JS. Efter att ha blivit traffad i huvudet av en golfboll i den gemensamma
ruffen mellan fairway pa hdl nr 7 och 13 gjorde AN en anmélan till Stockholms

Golfforbund (golfdistriktstérbundet) mot MC for farligt spel.

Till stod for sin anmaélan gjorde AN sammanfattningsvis gillande f6ljande. Han slog sitt

utslag pa hal nr 7 sa att bollen hamnade pé fairway p& hal nr 13. Efter att ha chippat
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tillbaka bollen till fairway pa hal nr 7 stillde han sig i ndrheten av nagra bjorktrad i ruffen
mellan halen. Nar han stod dér tréffades han i huvudet av en boll och 61l till marken. Det

var ingen som ropade Fore.

MC medgav att han inte hade ropat Fore efter sitt utslag, men bestred att han hade gjort
sig skyldig till en bestraffningsbar forseelse. Enligt MC hade han och hans medspelare pa
hal nr 13 véntat pa trebollen framfér innan de slog ut fran backtee. Han slog ut férst och
utslaget gick mot hogersidan av fairway pa hal 13. Eftersom han beddmde att bollen héll
sig inom halets strackning ropade han inte Fore. Ddremot ropade han Fore nir hans

medspelare slog ett slag som gick at hoger.

I det verklagade beslutet lamnade golfdistriktsforbundet, efter att ha hallit muntligt forhor
samt syn pa platsen, anmélan utan bifall. Golfdistriktsforbundet fann att MC inte kunde
anses ha forstatt eller ha haft anledning att rdkna med att nagon skulle ha befunnit sig pa
eller i direkt ndrhet av hal nr 13 och dirmed vara i risk f&r att tréffas. Golfdistrikts-
férbundet noterade i detta sammanhang att inte nagon av spelarna pa hél nr 7 och 13 hade
sett spelarna pa det andra hélet och att ingen signalerat for att f& uppmérksamhet och visa
sin position. Golfdistriktsforbundet fann vidare att MC fick anses ha vidtagit tillrdckliga
kontrolltgarder i samband med utslaget. Golfdistriktsférbundets sammantagna
bedomning var darfor att MC inte hade varit oaktsam, utan att det endast var olyckliga

omstdndigheter som ledde till att han inte ropade Fore efter sitt utslag pa hal nr 13.

Yrkanden m.m.
AN har overklagat golfdistriktsférbundets beslut och yrkat att MC ska &domas
avstdngning i tva ar eller i vart fall avsténgning i enlighet med Juridiska Ndmndens

praxis, AN har gjort géllande att det har varit fraga om farligt spel dd MC inte ropat Fore.

MC har motsatt sig att golfdistriktsférbundets beslut &ndras.
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Utredningen

Juridiska Ndmnden har hallit muntligt f6rhér och syn pa GKS. Vid det muntliga forhoret
har AN och MC horts. Pa ANs begéran har f6rhor hallits med OS och JS. P4 MCs begéran
har referatet i golfdistriktsférbundets beslut av férhoret med EP léasts upp. MC har
aberopat en kartbild som visar bollens riktning. Juridiska Ndmnden har vidare tagit del

av den skylt som vanligtvis stér placerad vid tee pa hal nr 13 och GKS:s banguide.

Deiarendet horda personerna har i allt vésentligt beréttat i enlighet med vad som

antecknats i golfdistriktsférbundets beslut.

AN har tillagt att han efter hdndelsen har fatt problem med hdger 6ga och att han inom

kort ska pa ett aterbesdk hos dgonlékaren.

MQC har tillagt bla. f6ljande. Han har +11i handicap. Han tycker det dr bade olustigt och
férvanande att bli anmaéld f&r farligt spel av en person som befunnit sig pa fel fairway
utan att, som brukligt &r, markera sin narvaro for spelare pa det aktuella hélet. Hans
spelstrategi pa hal nr 13 dr att sla en spoon eftersom den inte nar ut pa hal nr 7, varifran
det ar betydligt svarare att nd greenen pa andra slaget. Slaget innebar inte fara for
spelare pa hélnr 7. Avstandet frin aktuell teeplacering till dér hans boll lag &ar drygt 200
meter, vilket &r normal carryldngd f6r honom. Slaget hade vidare en svag vansterskruv.
Han och hans medspelare hade uppsikt éver bollbanan och att den inte p& nagot sétt
innebar nagon fara for spelare p4 hal nr 7 eftersom den holl sig pd hégerkanten av

fairway pa hal nr 13.

Rattsliga utgangspunkter

Enligt 14 kap. RF:s stadgar kan en medlem i en idrottsférening som har gjort sig skyldig

till en forseelse i samband med idrottsverksamhet bestraffas. For att en bestraffning ska
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komma i fraga kravs att det 4r bevisat att den anmélde har gjort sig skyldig till en sddan
forseelse som finns intagen i den s.k. brottskatalogen i 14 kap. 2 § RF:s stadgar. Enligt ;
14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar kan bestraffning &démas den som har brutit mot ett special-

férbunds, ett specialdistriktsforbunds eller en annan tdvlingsarrangors tiavlingsregler.

Vid spel pa en golfbana géller Regler fér golfspel antagna av The Royal and Ancient Golf
Club of St Andrews (R&A), The United States Golf Association (USGA) och Svenska
Golfforbundet (SGF). Dessa regler ar sadana tévlingsregler som avses i 14 kap. 2 § 14 RF:s
stadgar. Av regel 1.2 a) i R&A:s och USGA:s Regler fér golfspel frén januari 2019 framgar
bl.a. att en golfspelare ska vara hansynsfull mot andra och vérna om andras sdkerhet. Det
innebdr att en golfspelare, innan han eller hon slér ett slag, ska férsékra sig om att ingen

befinner sig inom ett omréde dér det finns risk for att traffas av bollen (den s.k. riskzonen).

Om det finns en minsta risk for att ndgon skadas ska den som har slagit bollen dessutom
ropa Fore. Det géller &ven i den situationen att det inte kan anses ha varit fel att sl4 slaget,
men dér bollbanan har blivit sadan att det likvéal finns en minsta risk for att ndgon kan
skadas. Principen om att ropa Fore vid minsta risk for personskada &r en sedan lange
grundlédggande princip som géller i hela varlden och som alla golfspelare ska kdnna till

(jfr &ven Svenska Golfférbundets hemsida golf.se/sakergolf). Denna princip, som ocksa
ingér i det som brukar ben&mnas golfvett, far anses framgd av tidigare ndmnda regel 1.2 a)
i Regler for golfspel och har sin grund i att sdkerheten alltid ska st4 i frdmsta rummet vid
golfspel eftersom den som traffas av en golfboll l6per risk fér att drabbas av en allvarlig

personskada som i vérsta fall kan leda till att personen omkommer.

For bestraffning kravs att den anmaélde spelaren har handlat uppsatligen (med avsikt)
eller varit oaktsam. Rena olyckshéndelser kan inte bli foremél f6r bestraffning. For att
nagon ska bestraffas kravs att anmélaren kan styrka det som péstés i anmélan.
Beviskravet ar detsamma som i brottmal i domstol. Det krdvs alltsa att det ar stallt utom
rimligt tvivel att den anmaélde har begatt den anmélda férseelsen. Nér ord star mot ord

racker det inte med att anmaélaren &r mer trovardig for att beviskravet ska vara uppfyllt.
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Det kravs i stillet att den anmaéldes uppgifter vinner stdd i vittnesmal och 6vrig
utredning eller att den anméldes uppgifter &r sa osannolika att de kan lamnas utan

avseende.

Skil for beslutet
Skuldfragan

Fragan i drendet &r om MC genom att inte ropa Fore har gjort sig skyldig till en
bestraffningsbar forseelse enligt 14 kap. RF:s stadgar. [ denna del gér Juridiska Namnden

foljande overviganden.

Utredningen hér dr i huvudsak densamma som vid golfdistriktsférbundet. Det 4r séledes
klarlagt att MCs boll traffade AN i huvudet nér denne befann sig i néra anslutning till den
rad av bjorkar i den smala ruffen mellan hél nr 7 och 13 som star bara négra enstaka
meter till hoger om fairway pa hal nr 13. Som ockséa golfdistriktsforbundet konstaterat ar
hal nr 13 utformat pé ett sddant sitt att mitten och héger sida av fairway pé héger sida &r
skymd for en spelare som slér fran backtee. Det &r i drendet utrett att det vid
utslagsplatsen fanns en skylt med budskapet "Ropa Fore vid slag t hoger. Fara for

spelare p& hal 7. Aven i banguiden anges “Ropa Fore! vid utslag som gar at hoger".

Juridiska Ndmnden konstaterar att MC &r en ldngtslaende och erfaren golfare med +1

i handicap. Han maste i egenskap av medlem i GKS anses vara vl fértrogen med banans
strackning. Det far anses utrett att han pd grund av den skymda sikten at hoger inte
kunde félja bollbanan hela végen. Vid dessa forhallanden anser Juridiska Namnden att
MC borde ha forstatt att det fanns en risk for att spelare fran hél nr 7 uppehéll sig i den
skymda delen mellan hal nr 7 och 13. Med hansyn till siktforhallandena frén backtee far
det dessutom anses foreligga ndrmast en absolut skyldighet att ropa Fore vid slag 4t

hoger, vilket det enligt Juridiska Namnden &r utrett att det har rért sig om i detta fall.
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Mot denna bakgrund anser Juridiska Ndmnden att MC, genom att inte ropa Fore, har
agerat oaktsamt och dsidosatt sdkerheten vid golfspel pa ett sddant sitt att han ska

bestraffas for att ha brutit mot en grundlédggande regel fér sédkerhet vid golfspel.
Paféljd

Frégan dr dé vilken paféljd som ska démas ut for férseelsen. Vid valet av paféljd ska man
gora en samlad bedémning av omsténdigheterna i det enskilda fallet. Ar férseelsen med
hénsyn till omstéandigheterna att anse som ringa, far endast tillréttavisning utdémas (se
14 kap. 3 och 7 8§ RF:s stadgar). Om forseelsen dr grov ska paféljden bestdmmas till minst

ett ars avstdngning.

Paféljden for att inte ropa Fore i en situation dar det inte har varit oaktsamt att sl sjilva
slaget, och dér det inte heller funnits nagra sarskilda omstdndigheter som talat for att
nagon person befunnit sig dér bollen landade, bor i regel bestdmmas till tillréttavisning.
Vid valet av paf6ljd ska dock i detta fall sérskilt beaktas att MC inte f6ljt den uppmaning
om att ropa Fore vid slag &t héger som framgar av bade skylt och banguide, att bollen flég
mot ett omrade dér personer regelméssigt uppehéller sig och att MC borde ha forstatt

detta. Hartill kommer att AN tréffades av bollen med personskada som f&ljd.

Vid en samlad bedémning anser Juridiska Ndmnden att forseelsen inte kan anses som
ringa. Det ror sig inte heller om en grov forseelse dar minimistraffet ska bestdmmas till
ett drs avstidngning. Pafdljden ska i stéllet bestdmmas till sex ménaders avstdngning.
Avstdngningen ska omfatta tavling, uppvisning och traning (spel pa golfbana). Mot
bakgrund av att MIC 4r medlem i PGA och har sin anstéllning inom golfsporten bor

avstangningen dock inte omfatta utévande av uppdrag inom golfsporten.
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BESLUT

Med éndring av Stockholms Golfférbunds beslut adomer Juridiska Namnden MC
avstangning fran och med den 30 oktober 2021 till och med den 29 april 2022. Under
avstangningstiden far MC inte delta i tdvling eller uppvisning inom golfsporten eller
tréna i anldggning (spela pa golfbana) som tillhér GKS eller annan forening eller bolag

som dr medlem i eller ansluten till Svenska Goliférbundet.

Beslutet far dverklagas hos Riksidrottsndmnden, Idrottens Hus, Box 11016, 100 61

Stockholm senast den 19 november 2021.

Svenska Golfforbundet

Juridiska Namnden

Thomas Hedstrand

I beslutet har deltagit Thomas Hedstrand, Peter Danowsky och Annika Rudestad.
Enhalligt.



JURIDISKA KOMMITTEN
Stockholms Golfférbund Dur 2/2021

BESLUT

2021-10-07
Lirende enligt 14 kap. Riksidrottsforbundets (RF) stadgar

ANMALARE .
s e
ANMALD (s |

SAKEN Asidosittande av sikethet vid golfspel (fatligt spel)

och

Den 12 augusti 2021 spelade en sillskapsrond
pi G G Nir de spelade hal 7, tisffade i huvudet av en golfholl
utan att nigon dessfSrinnan hiade ropat fore. Bollen som triffade (NI hade slagits ut

pi hil 13 o7 G ;|- . sillskapstond med@ TN
SR 1 o S o1 isidosittande av sikerhet vid golfspel (fatligt

spel) och gjott gillande att NP botde ha ropat fore eftet sitt utslag pa hal 13.

hat vidgﬁtt att han inte ropade fore efter sitt utslag, men bestritt att han genom
denna undetlitenhet har gjort sig skyldig till nigon bestraffningsbar férseelse.

UTREDNINGEN

Juridiska kommittén hat den 26 september 2021 hallit muntligt forhor och genomfort syn vid hil

7 och 13 p2 D GK. Vid det muntliga forhéret har G
“od‘_ hotts, Parterna hat ocks Abetopat skeiftliga

handlingaz.




Vid gynen hat Jutidiska kommittén noterat bla. f&ljande. F1al 7 och 13 ligger sida vid sida med
patallella faitways, dock att hilen spelas 4t olika ball, och det finns en gemensam ruff/semiraff
mellan hilen. Till héger och framfér den bakte utslagsplatsen — med vit och pul tee — pahil 13
finns en skogsdunge. Skogsdungen I5pet hela vigen fram till den frimte utslagsplatsen —med bla
och t6d tee, som dr beligen pa hoger sida ay hilet. Bida utslagsplatserna it t6rhojda 1 f6thillande
tll faitway. Den frimre utslagsplatsen skymmer ditfot mitten och hoget sida av fairway och
ruff/semiraff pd hil 13 £6r de som ska sl ut fedn den bakre utslagsplatsen. Lite drygt 200 meter
frén den bakre utslagsplatsen finns det nigta bjétktrid som 4r placerade i vuffen/semiruffen
mellan hil 7 och 13. Vid den bake¢ utslagsplatsen finns en négot undangdmd skylt med
budskapet att en golfspelare ska ropa fore vid utslag som gt it héget. Samma budskap anges i

banguiden.

QD ... :..coiiloo: och vid det rmuntliga foshiret uppgett { huvudsak foljande. P4 hil 7
slog han sitt utslag s4 att bollen hamnade p4 hal 13:s faitway. Han vintade pd att en treboll pi hal
13:s fairway skulle spela sina bollar innan han gick till sin boll och chippade tillbaka den #ll hal 7:s
faitway. Han stillde sig sedan i niirheten av nigta bjorktrid 1 ruffen/semiraffen mellan hilen, Nar
han stod dir triffades han hist i huvudet av en boll och han £6]1 till marken. Det hade inte ropats
fore. Efter nigra minutet kom D och NN o/ fiin hil 13:s tee. Han
hade inte sett dem pa hal 13:s utslagsplats. (R b2d om ursikt och sa till hotiom att
han hade haft &gonen p bollen hela tiden och dérfbr inte ropat fore.

@ -+ i yiirande och vid det muniliga f6thotet uppgett i huvudsak foljande. N+ EillD

@I o) han kom till hil 13 var de tvungna att vinta pa en treboll som spelade framfSt dem.
Nt trebollen vat utom rickhall upplevde de.att spelfaltet vat fritt. Han slog ut férst — fifin
backtee — och utslaget gick mot hogetsidan av hal 13:s faitway och nigra bjétktrad som
placerade i den rilttningen. Han bed6mde att bollen holl sig pa hil 13 hela tiden. Ditefter slog

AR : GN s!:; sick mer it hoger —ut mot hal 7 — och de ropade ditfér fore.
Nir de gick fram for att sl sina andraslag sig han (SRR st5 vid hans holl i raffen
mellan hél 7 och 13.

G o SR | huvudsak bekriftat det som (MR vppgctt. De hat

dven anfort att inte heller de hade sett nigon spelare pa hil 13:s utslagsplatser fore hindelsen.

SRR, - | huvudsak bekriftat det som— uppgett. Fan hat sivitt gille/ @D

SR 1 onf5st att han upplevde att bollen gick mot hdgersidan av hal 13:s fairway;
bollbanan startade mot bjérktriden fér att sedan med en draw sktuva sig négot vanster. Det gick
fran backtee inte att se va: (NP Doll slog ner. Han bedomer att bjétkiriden ir nigot

av en grins for nir man bot ropa fore, Om bollen gir hoget om triiden bét man ropa.
JURIDISKA KOMMITTENS BEDOMNING

Riitisliga snjgangspunkiter

Exiligt 14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar kan bestraffning 4d6mas den som brutit mot specialférbunds,
specialdistriktsforbunds eller annan tavlingsarrangérs tivlingsregler. Sidana tivlingsreglet som
avses it bla. Regler for golfspel antagna av The Royal and Ancient Golf Club of St Andrews
(R&A), The United States Golf Association (USGA) och Svenska Golfforbundet (SGF).

Av regel 1.2 2) i Regler f6r golfspel frin januvari 2019 framgir bla. att en golfspelate ska vara
hiinsynsfull mot anda, t.ex. genom att virna om andras sikerhet. Regeln innebir bla. att en
golfspelate, innan han eller hon slér ett slag, ska férsikra sig om att ingen befinner sig inom ett



oimride dit det finns risk for att triiffas av bollen (den s.k. tiskzonen). Vidate bér regeln innebiira
att en golfspelare ska ropa fore vid minsta risk 61 komma i nitheten av eller tiffa nigon annan
(se tekommendationerna Siket golf i Sverige, avsnitt 6 Rekommenderade sikerhetsforesktifter

och skyltat).

For bestraffning krivs att den anmilde spelaren har handlat uppsitligen eller av oaktsamhet.
Rena olyckshindelser kan saledes inte bli f&remal for Destraffning, Det innebir hla. atti sidana
fall dir det endast dr olyckliga omstindighetet som hat lett Hll att spelatens boll hat hamnat i
nitheten av en petson och spelaren inte ens borde ha forstatt att petsonen befann sig i riskzonen,
10t det sig inte om en bestraffningsbar forseelse (se bla. Jutidiska Namndens beshut den 3 juli

2009 1 arende 4/2009 JurlN 4-14).

Skuld
Den i itendet pastitt bestraffningsbarta férseelsen utgdts av undetlitenhet att
topa fore efter sitt utslag p hél 13. Det har allts] inte gjotts gillande att inte

botde ha slagit sitt ufslag i hade forflyttat sig tll en plats utom rickhgll.

En utgingspunkt innan en golfspelate slt sitt slag 4, som angetts ovan, att han eller hon
f6rsilkrar sig om att ingen befinner sig inom ett omride di det finns risk F5¢ att triffas av bollen,
En spelate kan diitfor behbva vidta olika slags dtoarder for att kontrollera siketheten innan han
eller hon slir sitt slag. Om en spelate Inte set landningsomrddet £t golfbollen, bér ockss 1regel
forecaddie anvindas (se rekommendationetna Siker golf i Sverige, avsnitt 6 Rekommendetade

sikethetsforeskrifter och skyltar).
Enligt Jutidiska kommittén &r det 1 detta fall givetvis olyckligt att— inte ropade fote

nii hans boll gick mot och triffade (NG On q}tade topat fote, kunde
méjligen olyckan ha undvikits, Fragan for Juridiska kommittén att bedma 4t om

hat varit oaktsam nit han irite ropade fore ellet om detta betott endast p olyckliga omstandig-
heter, Av betydelse vid denna bedémning &t inte minst omstindigheterna i samband med uislaget

och om tillifickliga kontrollitgirder vidtagits av—
Ay o-- WS o poiftcr hat framkommit att

med att sl4 sitt utslag till dess att framf6tvarande spelparti hade gitt utom rickhalL QD

@ <o itcfter ctt slag med en bollbana som bade han sjilv och hans medspelate
uppfattade héll sig inom hilets stéickning. Bollen slog sedan net — och triffade (i GENGG_:Y —
vid négta bj6tktrid som fr placefade bata nigta enstaka meter till héger om hil 13:5 fairway, Att
nigon skulle ha befunnit sig pa eller 1 ditekt nithet av hil 13 — och divmed vara 1 tisk £5¢ att
triffas — bedémer Juridiska kommittén. at (NG intc kan anses ha forstatt ellet ha haft
anledning aft rikna med. Hitvid noterat Jutidiska kommittén att inte ndgot av spelpastierna pi
hal 7 eller 13 har sett det andra partiet. Av detta foljer ocks4 att inte nigon av spelatna, inbegripet
QR o oick in pi hil 13 for att dit sld sin boll, har signalerat for att £4 uppmiitk-
samhet och. visa sin position. _

Vidare bed6mer Jutidiska kommittén att? fir anses ha vidtagit tilltickliga kontroll-
dtgirdes i samband med utslaget. Av vad som frdmkommit vid synen Z4r bl 13 utformat pé ett

sAdant sitt att det inte 4t mojligt £6r en spelare som stir pa den bakse utslagsplatsen att fa full
ovetblick 6ver halet och landningsomtidet pa hilets hogra sida. Fos: att 4 sidan Gverhlick ktdvs 1
stillet att spelaren i princip gar fram till den frimte utslagsplatsen, som ir placerad 70-80 meter
framfér den bakte utslagsplatsen. Aven med beaktande av betydelsen av silert spel kan det inte
anses timligt att spelare infér vatje utslag frén den bakee utslagsplatsen — sjily ellet med

vintade




anvindande av forecaddie — ska gé fram till den frimre utslagsplatsen for att sikerstilla fritt
spelfilt, sirskilt inte i en situation nir den som ska slg ut har vintat pa och sett det: fram-
fotvatande spelpattiet gd utom tickhall. En spelare pi hal 13:s bakte utslagsplats uppmanas inte
hellet fill en sidan Atgird, utan i stillet anges det dir att en spelare ska ropa fore om utslaget gir
at hoger.

Sammantaget it det dirf6r Juridiska kommitténs bedémning att (i NINNENR inte hat varit
oaktsatn, utan att det endast har vatit olyckliga omstindigheter som har lett till att han inte ropade

fore efter sitt utslag pd hél 13. Anmilan ska dirfor Jimnas utan bifall
Owrigt

Den aktuella hindelsen hade med all sannolikhet kunnat undvikas om det vid hil 13:s bakte
‘utslagsplats hade funnits en biittte mojlighet att Gverblicka halet eller anviinda forecaddie.

Jutidiska kommittén skickar diitfor detta beslut till (P CK f5r kinnedom.
BESLUT
Jutidiska kommittén limnar anmilan utan bifall,

HUR MAN OVERKLAGAR

Detta beslut far av patt &verklagas hos Svenska Golffétbundet, Juridiska Némnden, Box 11016,
100 61 Stockholm, senast den 28 oktober 2021. :

Stockholms Golffétbund
Jutidiska kommittén

3 /
/f”v, Lffa,,j
Maghus Goransson
Ordforande

I detta beslut har deltagit: Magnus Goransson, Mattias Pleiner, Karin Annilcas Petsson och
Isabel Lundblad: Enhilligt.
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Juridiska Namnden

BESLUT

meddelat av Juridiska Namnden den 16 december 2019 i 9verklagat drende enligt 14 kap.
Riksidrottsforbundets (RF) stadgar (dnr 17-2019-14)

KLAGANDE CA, medlem i LyGK
UPPGIVEN MOTPART  EO, medlem iLyGK

SAKEN Fraga om &sidosattande av sdkerhet vid golfspel; nu fraga om

undanrojande av det 6verklagade beslutet och aterférvisning

av arendet
OVERKLAGAT Bohuslan-Dals Golfforbunds beslut den 14 november 2019,
BESLUT se bilaga

Bakgrund

Efter att EO anmalt CA for farligt spel pa LyGK den 21 augusti 2019 beslutade Bohuslan-
Dals Golfférbund genom sin Juridiska kommitté (golfdistriktstérbundet) den

14 november 2019 att stdnga av CA fran och med den 18 november 2019 till och med
den 17 november 2020. Enligt beslutet far inte CA under avstangningstiden delta i
tavling, traning (spel pa golfbana) eller uppvisning. Han far inte heller utéva uppdrag

inom golfsporten.
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Golfdistriktstérbundet avgjorde drendet p& handlingarna.

Yrkanden m.m.

CA har 6verklagat golfdistriktsforbundets beslut. Han har begart att det ska halls syn pa
de i mélet aktuella golfhélen samt att han, EO och tva vittnen ska kallas till ett muntligt
férhor. Han har till 6verklagandet fogat tva vittnesintyg som enligt hans uppfattning
visar att han inte har gjort sig skyldig till ndgon bestraffningsbar forseelse enligt 14 kap.

RF:s stadgar.

EO har motsatt sig att golfdistriktsbeslutet &ndras. Han har till sin svarsskrivelse fogat

ett vittnesintyg fran en medspelare i bollen.

Parterna har beretts tillfélle att yttra sig i frdgan om det finns skél att aterforvisa drendet
till golfdistriktstorbundet med hénvisning till den nya utredning som har &beropats. CA
har angett att han anser att golfdistriktsférbundets beslut ska upphévas och att drendet

ska aterforvisas dit for férnyad behandling.

Skal for beslutet

Av handlingarna i drendet framgar att golfdistriktsforbundet inte skickade ut négot
tydligt bevisforeldggande innan arendet avgjordes dar och att golfdistriktsférbundet

ansag att det inte fanns skél att hélla syn.

En bestraffning enligt 14 kap. RF:s stadgar &r en ingripande atgird mot den enskilde.
Det méaste darfor stéllas hoga krav pa en rattssaker handlédggning av sddana drenden.
Arenden angdende &sidosattande av sakerhet vid golfspel (farligt spel) kan i férsta
instans sallan utredas tillfredsstallande utan att det halls syn. Utgdngspunkten i denna

typ av drenden bor darfor vara att syn och muntligt forhor ska hallas i férsta instans.
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CA har nu &beropat férhor med sig sjilv, tvé vittnen och EO. Aven EO har, som han far
forstas, Aberopat vittnesforhor. CA har vidare begért att det halls syn pa de i mélet

aktuella golthalen.

Juridiska Namnden anser att syn ska hallas i d&rendet samt att muntligt férhor ska héllas
med parterna och de i d&rendet aberopade vittnena. Vid dessa forhallanden ar utredningen
numera vasentligt forandrad jamfort med den utredning som foreldg vid provningen i
golfdistriktsférbundet. Juridiska Namndens uppgift ar att overprova golfdistrikts-
forbundets beslut. En sddan 6verprovning bor ske pa vésentligt samma utredning (den
s.k. instansordningens princip). Juridiska Namnden anser darfor att golfdistrikts-

forbundets beslut ska upphévas och &rendet &terférvisas dit for fdrnyad behandling.

BESLUT

Juridiska Ndmnden upphaver det 6verklagade beslutet och aterforvisar drendet till

Bohuslan-Dals Golfférbund for férnyad behandling.

Beslutet far 6verklagas hos Riksidrottsndmnden, Idrottens Hus, Box 11016, 100 61
Stockholm. Overklagandet ska - p& grund av mellankommande helgdag - ges in senast

den 7januari 2020. Provningstillstdnd kravs.

Svenska Golfforbundet
Juridiska Namnden

Thomas Hedstrand

I beslutet har deltagit Thomas Hedstrand, Peter Danowsky, Martin Rhodin,

Cecilia Landelius och Elena Perrone. Enhalligt.



Juridiska kommitténs beslut 2019-11-14

Anmailare

Anmald

Saken

Asidosattande av sakerhet vid golfspel (farligt spel), 14 kap. Riksidroitsférbundets (RF) stadgar

Bakgrund och yrkanden

Den 21 augusti 2019 spela/ SR i/isammans med GNP o G- :
SR P: h3! 10 S| -t snett utslag till vinster och bollen landar pa h3l 18:s
fairway (se punkt A pa bifogade skiss). N4r han gir mot sin boll mater han en treboli pa hal 18. Han
ser ocks3 att det star tv spelare, GENSNENMENN® o ch on medspelare p3 tee hal 18 och staller sig
darfor at sidan (B pa skissen) for att de ska sl3 ul. Darefter gér— bedémninge‘n‘att
mmunkt C) hindrar ut;I-ag fran 18:¢ tee och fragar G om det ir ok att han slar sin
boll frén 18:e fairway. (NN tycker det 2r ok och nér— narmar sig sin boll ser han hur
spelarna pa 18 tee borjar vinka at hornom att flytta sig trots att de inte kan sla ut. De har inte boriat
férbereda sina slag genom att t.ex. pegga upp. G stilier sig vid sin boll och forbereder
slaget. D& hor han pldtsligt hur en boll viner tatt dver hans huvud. Han tror att bollens bana ar enligt
skiss. Inget varningsrop hérs fran tee och han har heller inte haft uppmarksamheten mot tee.
SN = medvetet siagit ut trots att han (P stod i vagen. Mycket skarrad slar
han sitt slag och gar tillbaka mot hai 10. Hans medspelare sager att eftersom han ar sa skarrad bor
han tala med spelzrna som slagit ut. (P 23 med som vittne fér att hora vad som sags
QD ;- ingen ursikt utan far bara hora att G -z foretride eftersom han
var pa ett senare ha'. Detta siger CEENNNENED t.: c:nger til| (D som f3r sku'den for
det intraffade. De skiljs utan nagon annan férklaring an att G stitt p2 fei plats.

—anfér i yttrande ol.a. f6ljande. Handelsen som S o< <rivit dr i det stora
hela ratt. GEESERENN 52 o+t jag och GO ;5 o3 18:e tee rado att sla vara utslag och
std'ler sig darfér at sidan. Dat som hander sedan a- att (D gor bedomningen att han kan ga
ut mitt pd 18:e fairway och nan heller har inte hunnit uppmarksamma att jag redan peggat upp och
gjort tva provsvingar och stallt mig dver bo'len for att sla mitt utsiag lag och G - e

vinkat att GBI ska flytta p3 sig uian bara konstaterat att (M sts !t sig 3¢ sidan. Det ar



bara den som ska sla ut fran tee som kan och ska bedéma om det finns spelare som ar i
framforvarande boll som kan bli drabbande av farligt spel eller att en spelare p3 intilliggande som kan
vara i fara for farligt spel. Nar bollen val &r i luften ser jag eller_ ingen orsak att gora

G . orirksam dé slaget gar ca 20 meter Gver och 40-50 meter bakom honom. Jag har inte
uttalat ndgon skuld utan bara ett konstaterande vem som dger ratten att bedoma vem som &dger
ratten att sla férst. Nagon ursakt frdn min sida har inte uttalats da det inte var oférsiktighet eller
uppenbar fara for farligt spel. Jag uppfattade inte att4 MMl var s3 skirrad som han beskriver.
Hade jag uppfattat detta hade jag sjalvklart reagerat pa annat satt. Daremot s3 anser jag och IR

QR -t det var ofdusiktigt v P att g3 ut pa 18:e fairway nar det star en boll redo pa
18:e tee. Nagot medvetet slag mot GUENMENEER har inte slagits utan jag var i fird med att sl mitt slag
nir GEEEENEER, som han beskriver, var p3 vig ut till sin boll p3 fel bana.

Utredningen

Ingen part har begéart muntligt fornér. Juridiska kommittén har inte funinit skal foreligga for syn varfor

drendet avgors pa handlingarna.

Det &r i drendet klart att QU stod i den s.k. riskzonen nar D < o: sitt utslag

och det fanns en inte obetydlig risk att bollen kunnat traffa GRS ENEED.

Skal fér beslutet

LIRS

Omstindighaterna i arendet visar inte annat an att (G NRGEGEGGND o sitt slag sett att GNP
& -<finner sig p3 fairway eller wibdensamma och siledes inom riskzonen for att kunna traffas

av ett utsiag fran tec. R NIEIIENNED - saicdes tagit en nf88#9aten risk och darigenom
dsidosatt reglerna for sakerhet vid golfspe! pa sddant sast at®##¥ska bestraffas enligt 14 kap. 2 § 14

p RF:s stadgar. Forseelsemdsginte beddmas pa nagot annat satt an som ett grovt dsidosdttande av
géllande regler for sdker golf. Pafoljden vid en grov forseelse ska bestdmmias till [agst ett ar och hogst
tva ar. GNP h - inte [imnat nagon¥@tagbar forklaring till varfor han slog ut trots att
han saz D At QD ;- Ut p: hal 18:s fairway, och dirmed utsatter sig fér fara, nar
spelare star pa halets tee for att sl1a ut undantar inte (N S EEEEGEGNGEGED =rsvar.

Beslut

Juridiska kommittén ddémer, for forseeise mot 14 kap. 2 § RF:s stadgar,—

avstangning fran och med den 18 november 2019 till och med den 17 november 2020. Under

avstdngningen fér— inte delta i tavling eller uppvisning eller utéva uppdrag inom
golfsporten, inte heller trining pa anldggning (golfbana) tillhérande (U /e annan forening

som &r medlem i elier ansluten till Svenska Golfférbundet. (NP ér dock tréna
obegransat pa for andamalet avsedda omraden.

I besluzet har Claes-Goran Gunnarssor, Garan Wessbarg och ingrid J Mur'scja deltagit. Bes'utet var

enhalligt.



Talan mot beslutet

Detta beslut far av part dverklagas till Svenska Golfférbundet, Juridiska Namnden, Box 11016, 10061
Stockholm, senast tre veckor fran den dag beslutet meddelats parterna.

Bohuslén-Dals Golfférbund

Juridiska kommittén

A & o
. R (B4 I3 7 . o
/ ///%’ W L B
Claes-Goran Gunnarsson -

ordférande

Bilaga: skiss 6ver—
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Svenska
Goltforbundet

Juridiska Namnden
BESLUT

meddelat av Juridiska Namnden den 16 november 2021 i verklagat drende enligt

14 kap. Riksidrottsfdrbundets (RF) stadgar (dnr 17-2021-14)

KLAGANDE R], medlem i OFG

MOTPART JA, medlem i OFG

SAKEN Friga om asidoséttande av sdkerhet vid golfspel

OVERKLAGAT Jamtland -Hérjedalens Golfdistrikts{érbunds beslut

BESLUT den 23 september 2021 i &rendet med dnr 1/2021, se bilaga |
Bakgrund

Greenkeepern JA anmélde R] hos Jamtland - Harjedalens Golfdistriktsférbund
(golfdistriktsférbundet) for farligt spel den 30 juni 2021 pa OFG. Enligt anmélan hade R]
slagit ett slag pa hal nr 6 som traffade JA pa laret och dven den ruffklippare som han satt

pa utan att han dessférinnan hade gett négot klartecken till RJ.

R] motsatte sig anmdilan och gjorde bl.a. géllande att han inte hade sett JA innan han slog

det aktuella slaget.
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Svenska
Golfforbundet

Golfdistriktstérbundet héll syn i drendet. Vidare holls muntliga f6rhér med parterna.
De muntliga férhéren hélls vid tva olika datum, vilket berodde pa att parterna inte kunde
instélla sig till muntligt férhér vid samma tillfélle. R]s spelpartner, tillika hans son, L]

lamnade ocksé en skriftlig redogérelse i drendet.

Golfdistriktsférbundet konstaterade att det vid synen hade framkommit att den klippare
som JA satt pd maste ha varit synlig fér R] nir han slog sitt slag. Golfdistriktsférbundet
fann darfor att R] hade varit oaktsam genom att sld det aktuella slaget och att han fick
anses ha utsatt JA for en pataglig risk att en allvarlig skada skulle kunnat ha uppstatt.
Vid en samlad bedomning fann golfdistriktsférbundet att forseelsen var att betrakta

som grov och bestdmde pafoljden till ett ars avstdngning. Golfdistriktsférbundet sténgde
darfor av R] fran tavling, uppvisning, trining (spel pa golfbana) och uppdrag inom

golfsporten fran och med den 24 september 2021 till och med den 23 september 2022.

Yrkanden m.m.

R] har overklagat golfdistriktsfdrbundets beslut. Han har yrkat att beslutet ska upphévas

och att paféljden under alla férhallanden ska lindras.

JA har motsatt sig att golfdistriktsférbundets beslut &ndras.

Juridiska Namnden har avgjort drendet pd handlingarna efter att parterna beretts tillfélle
att slutfora sin talan.

Rittsliga utgangspunkter

Enligt 14 kap. RF:s stadgar kan en medlem i en idrottsférening som har gjort sig skyldig

till en forseelse i samband med idrottsverksamhet bestratfas. For att en bestraffning ska
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Golfforbundet

komma i fraga krévs att det dr bevisat att den anmaélde har gjort sig skyldig till en sddan
forseelse som finns intagen i den s.k. brottskatalogen i 14 kap. 2 § RF:s stadgar. Enligt

14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar kan bestraffning 4ddmas den som har brutit mot ett special -
idrottsférbunds, ett specialidrottsdistriktsférbunds eller en annan tvlingsarrangors
téavlingsregler. Vid spel pa en golfbana géller Regler fér golfspel antagna av The Royal and
Ancient Golf Club of St Andrews (R&A), The United States Golf Association (USGA) och
Svenska Golfférbundet (SGF). Dessa regler dr sadana tavlingsregler som avses i 14 kap.
2§14 RF:s stadgar. Av regel 1.2 a) i R&A:s och USGA:s Regler for golfspel fran januafi
2019 framgéar bl.a. att en golfspelare ska vara hidnsynsfull mot andra och vérna om andras
sékerhet. Det innebér att en golfspelare, innan han eller hon slér ett slag, ska férsikra sig
om att ingen befinner sig inom ett omréde dar det finns risk for att traffas av bollen (den
s.k. riskzonen). Om det finns en minsta risk for att ndgon skadas ska den som har slagit

bollen dessutom ropa Fore.

For bestraffning kravs att den anmélde spelaren har handlat uppsatligen (med avsikt)
eller varit oaktsam. Rena olyckshéndelser kan inte bli féremal f6r bestratfning. For att
nagon ska bestraffas krévs att anmélaren kan styrka det som péstés i anmaélan.
Beviskravet ar detsamma som 1 brottmal i domstol. Det krdvs alltsa att det &r stéllt utom
rimligt tvivel att den anmélde har begatt den anméalda férseelsen. Nar ord stir mot ord
récker det inte med att anmaélaren &r mer trovérdig for att beviskravet ska vara uppfylit.
Det kréavs i stéllet att den anméldes uppgifter vinner stdd i vittnesmaél och Gvrig
utredning eller att den anmaldes uppgifter &r sa osannolika att de kan lamnas utan

avseende.

Skil for beslutet
Utredningen i drendet har &r i allt vasentligt densamma som vid golfdistriktsférbundet.

Syn och muntligt forhor i &renden enligt 14 kap. RF:s stadgar bér som utgangspunkt ske

iett sammanhang. Vidare bor bade anmaélaren och den anmélde ha beretts tillfélle att
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Golfférbundet

ndrvara vid synen och det muntliga forhoret. Det far i detta fall anses utrett att JA pé
grund av personliga forhéllanden inte hade méjlighet att nirvara vid det ursprungligt
utsatta muntliga férhéret. Vid sadant férhallanden kan det inte anses ha varit direkt fel
av golfdistriktsforbundet att héra parterna vid olika tillfallen och att hélla syn p& banan

utan att bada parterna var ndrvarande.

Vad géller drendet i sak konstaterar Juridiska Namnden att det saknas skél att ifragasitta
de iakttagelser som golfdistriktsférbundet har gjort vid sin syn. I den fortsatta
bedémningen av drendet utgar dérfér Juridiska Namnden frén de iakttagelser frén synen

som golfdistriktstérbundet har redogjort for i sitt beslut.

Juridiska Namnden instdmmer i de évervéganden som golfdistriktsférbundet har gjort
nar det géller vad som ar utrett i drendet; att R] har gjort sig skyldig till en bestraffnings-
bar forseelse, att forseelsen ska bedémas som grov, att paféljden ska bestdmmas till
avstdngning, att avstdngningstiden ska bestdmmas till ett &r samt att avstangningen ska
avse tivling, traning (spel pa goltbana), uppvisning och férbud mot att utéva uppdrag
inom golfsporten. Vad R] har anfort i drendet hér féranleder inte nagon annan

bedomning.

Pa grund av det anforda ska golfdistriktsférbundets beslut inte &ndras.

Ovrigt

Med anledning av ett antal &renden de senaste &ren som har gillt farligt spel gentemot
banarbetare vill Juridiska Ndimnden understryka att en golfbana &r banarbetarnas
arbetsplats. Det Aligger dirfor alla golfspelare att vérna om deras arbetsmiljoé genom

att flja de regler och principer som géller f6r sdker golf.



@

Svenska
Goltforbundet

BESLUT

Juridiska Ndmnden ldmnar 6verklagandet utan bifall. Jamtland - Harjedalens

Golfdistriktstorbunds beslut star darfor fast.

Beslutet far overklagas hos Riksidrottsndmnden, Box 11016, 100 61 Stockholm senast

den 7 december 2021. Prévningstillstind krévs.

Svenska Golfforbundet

Juridiska Namnden

Thomas Hedstrand

I beslutet har deltagit Thomas Hedstrand, Peter Danowsky, Martin Rhodin, Elena

Perrone och Annika Rudestad. Enhalligt.




‘BESLUT

meddelat den 23 september 2021 av Jimtland-Hatjeddlens GDF:s Tnridiska kommiité,

Arendenr:  1/2021

i R SR

Salken: Fifiga om farligt spel enl 14 kap 2 § p 14 RE:s stadgar

Atimild hzndelse

Len skriftlig anriiélan, som inlkom i1l Jimtland-Hetjedalens GDF den 30 juni 2021, har
—Vei'ksam som greenkeeper/banarbetare sedan fyva &r pa

-GK, anmél+ (I o foiligt spel ndr denhe spelads en sillskapsrond i sillskap med

SIE son— ‘Kopia av anmalan bifogas som Bilaga. 1.

Turidiska kommittén har haft muntliga forhér, med ([P dcn 8-5uli 2021 och med

den 30 fuili 2021 QTN Lot nkomiit med skrififig radogotelse
16x hur han som medspelare har uppfattat situationen och dven gjort eft skrifiligt
fortydligande, Bilaga 2 - 4,

OO i vidl forhyrot uppgivit att han befimnit sig p Bial 6 och déif utfSide
klippning av tuffen pﬁ vinster sida om fairwdy, Han'hade klippt gifiset ndimast fanway pé
uppvigen och var pd-vig fdn presneti ned mot tesomrédet, Han hade sett e Hai véit vigd

greenattivé spelate slog ut fifin nfigon av de bakre techoxarna och nét han korimit ylterligare

en bit fied &4p hai alt deti ena spelaren skulle sl4 stt slag fdn én plats bakom t66 50. Han
stannade maskinen och fillde upp de friimie Idippagpregaten foratt g spelaren klartecket,
inen iritin hai hann gora det slog spélaien sitt slag,

Vid tilifllet var det fullt solljus och §pelaren hade solen 1 ryggen, Klipparsh, soi har ett vitt
tak, var salbelyst. Han befann sig oa 6 — 7 meterfién fairwaykanten. Han sig aft spelaren,

—————
——




bytte klubba till en rescueklubba. Kort efter att bollen slagits blev han triffad pd ena ldret och

dérefier studsade bollen mot det fidinife aggregatet och sedan vidare fiot klipparens bakie del.
Innan slaget gav spelaren inte hdgot tecken att han avsig att:sl4. Efter att han tiéffats av bollen
karde han ned mot spelaren och betdttade vad som hint, Spélaten bad d4 oin ursikt osh

Igninade sitt golfdd. Tack vare atf han hade en skoteroverall p sig uppstod ingen ndmnvérd
smérta ndr han frdffades-av bollen.

G 1oyudsakligon uppgivit-att han och soneh (D spclade cn
sillskapsiinda pa motgonen den aktuelld dagen, De hade kommit 1ill hdl 6 och stillt sina
utrustningar invid en bink nér man kommer fidn greenen pa hél 5. Nai de-gick tll tee for att
RIS sdgdeen banarbetate 1 en Idlppale pé véig I ruffen fidn greenen pa sanima hé] pa vig
ned {idn greenen. DA de bedtimde att avstdndet till klipparén var s4 stoit dtt den inte var i
farozonéii gjorde de sina utslag, Sonen slogut fmst.— boll kom endast till en
plats kort om tee 50, Han-gick till sin utrustning och bytte fill en rescueklubba. Innan slag nr
tvé tittade han efter klipparen men varken han sjély eller medspelaren kunde inte vare sig se
ellet hiira klipparen, De utgick da ifi#n att klipparen kért ned mot fairway pé hél 5-
slog d4 sitt andra slag, vilket gick till véinster in mot ruffen; Han horde strax att den
triiffade ndgot hart, som han d4 uppfattade var klipparen, Hanuppfattade situationien s§ att
Klipparesistod stilla nér bollen trdffade den, Dérefter sz han aft banartbetaren kom kérande
mot dem. Nér han fick veta att bollen hade tréffat banarbetaren bad hai honon om ufisakt,

ghar.uppgivit‘aﬁ.- slog ut forst frdn te¢ 60 pa hal 6. Bolleh kom
éndast ca 30 meter till { jAmnhojd med en bink som finns mellan gréenen-pa hal 5 ach tee 50
pa hél 6. De sdg klipparen i firdriktning fidn greenen pd hél 6-och fiedat mot eh passage dver
miot hél 5, beligei ungefir halvvigs mellan tee:och green pa vinster sida om fairway. Se bild

dver hal 6, Bilaga 3, dal— med rdd fivg markerat var klipparen befinin ig vid
andra slag. Nér-do gétt fram till sina utrostningar infor _‘aﬂdl"&
slag ség de inte klipparen. De ség mnte heller klipparen nir slaget slogs, utan férst direfter och
d4 stod klipparen stilla p& matkerad plats, Han hérde att bollen triffade klippaten. Sedan kom

greenkeepern kétande och begirde uppgitt.om golf-id f6r
Kommitténs heddmming

Parternas betdittelser/uppgifter gdr uppenbart istir, Klart synes vata att niit slaget slogs har
taskinen och greerikeepetn statt stilla pd den plals parterna i1 ense om att gtésklipparen
befann sig nér slaget slogs och bollen triffade banarbetaren. Fragan 4r di.om Speldien kunde
se magkinen nir han slog sitt slag? Kommittéh har varit p4 plats med en golfbil som
parkerades pa den plats dér klippaten stod niir bollen traffade greenkespeth och maskinen,
Taket pi golfbilenvar synligt frdn den plats slog sitf andra slag,
Grasklippningsmaskinen, som #r knappt tre-theter hilg, 4 nirinare en mster hégre dn
golfhilen. Det far dérfor konstateras att klipparen méste vatit synlig for spelaren nir han slog
sitt.slag, speciellt som solljuset 611 pa maskinen.




Det #r vidare klart att banarbetaren befann sig inom riskzonen vid slaget, villeet inte minst
visas av att bollen de facto triiffade banarbetaren. Banarbetarenis uppgifi att han s8g spelaren
vid slaget —han satt i maskinen med huvodet ¢irka en halvmeter lagre 4n taket pd maskinen —
Ay trovérdig. Det far didrfor kenstateras att spelaren vid slaget hade boit se maskinen och
banarbetaren. Beddmningen dr dicfor att spelaren har brutit mot den i golfen sa viktiga regeln
aitt inte sl en boll 1 rktriing mot nAgon inom riskzonen. Det r spelaren soin biir det fulla
angvaret for sitt slag, Nagot forsok till kontakt med banarbetaen eller pd annat sitt pakalla
dennes uppmirksaimhet har spelaten inte ens pastdtt att han gjort, tiots att banarbetaren séger
sig ha varit pd vig att sjélv ge teckeil till spélaren, vilket han enligt hans uppgift inte harin
gira iiman bolles slogs.

Kommitténs heddinning 4r siledes att spelaren varit oakisam, Handlingen far anses ha
medfdit en pataglig risk for att allvarlig skada kunnat uppstd. Vid eh samlad bedomning av
omstindigheterna kiing den altuella foiseelsen —och med beaktande av Juridiska Namndens
praxis i drenden av aktuellt slag —ér forseelsen atf betralta som grov, Nagon-annan pafoljd én
avstingning kan détfor-inte komma ifraga. Pafdljden vid en griov f6rseelse ska bestimmas tll
lsgst ett Ats och hijgst tva érs avstangning. Straffviirdet uppgar 1 detta fall till ett &rs

avstangning,.

Beslut:

Jamtland Harjedalens Golfdistriktforbund déme for forseelse mot 14 kap 2 §
RF:s stadgar ill avstingning fifn och med den 24 september 2021 1ill och med-den 23
september 2022, Under-avstihgningen fé’n_.i'nte delta i tivling ellei uppvisning
inom golfsporten; trina i anliggning (speld pa golfbana) som ti]lhb’r& eller
annan fﬁreﬁhg_ eller bolag som &rmedlem i eller ansluten till Svensla Golffgrbundet,; elles

uthva nppdrag inom golfsporten.

Beslutet fir tverkldgas il Svenska Golffsibundet, Juridiska Namnden, Box 11016, 100 6]
Stoclkholm, enast inom tre veckor fiéin dagen for detta beslut,

ey

(4o tbor !
__..f/{ g P > '-‘-“t«»‘*‘szl)/’x,r-&,wwm\/
Géran Blinning

Ordforande 1 Jutidiska Kommittén

I detta bestut har deltagit; Gdran Blanning, Bjorn Lojdahl och Jan Martensson, Enhélligt:
Séndlista:

Juridiska Narnden, SGF

Jamtland:ITarjedalens GDF
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Svenska
Golfforbundet

Juridiska Namnden
BESLUT

meddelat av Juridiska Ndmnden den 12 januari 2022 i 6verklagat drende enligt

14 kap. Riksidrottsforbundets (RF) stadgar (dnr 19-2021-14)

KLAGANDE HB, medlem i FAgGCC

MOTPART MH, medlem i FAgGCC

SAKEN Fraga om asidosittande av sdkerhet vid golfspel
OVERKLAGAT Stockholms Golfdistriktsférbund beslut den

BESLUT 4 november 2021 i drendet med dnr 1/2021, se bilaga
Bakgrund

Den 20 juli 2021 spelade HB en séllskapsrond pa korthélsbanan pa FagGCC. Pa hal
nummer sex, ett par tre hal, landade HBs utslag nagra meter vid sidan av green,
inédrheten av banarbetarna MH och SS. MH anmaélde HB hos Stockholms Golfdistrikts-
forbund (goltdistriktsforbundet) for farligt spel och gjorde géllande att HB hade slagit ut

pa halet utan att forst ha fatt klartecken av banpersonalen.

HB motsatte sig anmélan och gjorde bl.a. géllande att banpersonalen hade gett honom

klartecken att sla ut.
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Golfdistriktsforbundet holl muntligt férhér med parterna samt med vittnet SS. Vid det
muntliga férhoret redogjorde MH for att varken han eller SS hade gett HB klartecken att
sla ut pa det aktuella hélet. Vidare redogjorde MH f6r att han dessutom hade tagit upp
flaggan ur hélet for att signalera f6r HB att denne inte hade tillstdnd att sl4. HB redogjorde
isin tur for att han hade fatt klartecken att sl ut. Han aberopade ingen bevisning till stod

for sitt pastdende.

Golfdistriktsforbundet konstaterade att det var klarlagt att HBs utslag landade ett fatal
meter frdn MH och SS. Golfdistriktsférbundet konstaterade vidare att MHs redogdrelse
vann stod av SSs berittelse och den lades darfor till grund for beddmningen av vad som
var utrett i drendet. Golfdistriktforbundet fann dérfor att HB hade slagit sitt utslag

nir det befann sig banarbetare i riskzonen utan att férst ha fatt ett tydligt klartecken
och att han dédrmed hade gjort sig skyldig till en bestraffningsbar forseelse. Vid en
samlad bedémning fann Golfdistriktsforbundet att forseelsen var att betrakta som

grov och bestdmde paféljden till ett rs avstdngning. Golfdistriktsférbundet stangde
dérfor av HB frén tavling, uppvisning, tréning (spel pé goltbana) och uppdrag inom

golfsporten fran och med den 5 november 2021 till och med den 4 november 2022.
Yrkanden m.m.
HB har 6verklagat golfdistriktsférbundets beslut och yrkat att beslutet ska upphévas.

MH har motsatt sig att golfdistriktsférbundets beslut dndras.

Juridiska Namnden har avgjort &rendet pa handlingarna efter att parterna beretts

tillfalle att slutfora sin talan.
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Svenska
Golfférbundet

Rittsliga utgangspunkter

Enligt 14 kap. RF:s stadgar kan en medlem i en idrottstérening som har gjort sig skyldig
till en forseelse i samband med idrottsverksamhet bestraffas. For att en bestraffning ska
komma i fraga krévs att det ir bevisat att den anmélde har gjort sig skyldig till en sadan
forseelse som finns intagen i den s.k. brottskatalogen i 14 kap. 2 § RF:s stadgar. Enligt

14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar kan bestraffning Adémas den som har brutit mot ett special-
idrottstérbunds, ett specialidrottsdistriktstérbunds eller en annan tévlingsarrangdrs
tavlingsregler. Vid spel pa en goltbana géller Regler for golfspel antagna av The Royal and
Ancient Golf Club of St Andrews (R&A), The United States Golf Association (USGA) och
Svenska Golfférbundet (SGF). Dessa regler ar sadana tavlingsregler som avses i 14 kap.

2 §14 RF:s stadgar. Av regel 1.2 a) i R&A:s och USGA:s Regler for golfspel fran januari
2019 framgéar bl.a. att en golfspelare ska vara hansynsfull mot andra och varna om andras
sdkerhet. Det innebér att en golfspelare, innan han eller hon slar ett slag, ska forsékra sig
om att ingen befinner sig inom ett omrade dar det finns risk for att tréffas av bollen (den
s.k. riskzonen). Namnda regler for golfspel har i praxis tolkats pa sé sitt att en golfspelare
aldrig far sla ett slag nédr han eller hon dr medveten om att en banarbetare eller ndgon
annan befinner sig i riskzonen utan att dessférinnan ha fatt ett tydligt klartecken (se bla.

Juridiska ndmndens beslut i &rendena med dnr 10/2016, JurN 10-14 och 8-2019-14).

For bestraffning krévs att den anmalde spelaren har handlat uppsatligen eller varit
oaktsam. Rena olyckshdndelser kan inte bli féremal [6r bestraffning. For att nagon ska
bestraffas krévs att anméalaren kan styrka det som péstas i anmélan. Beviskravet ar
detsamma som i brottmal i domstol. Det kravs alltsé att det dr stallt utom rimligt tvivel att
den anmaélde har begatt den anmaélda forseelsen. Nér ord star mot ord racker det inte med
att anmélaren dr mer trovardig for att beviskravet ska vara uppfyllt. Det kravs i stéllet att
den anmaéldes uppgifter vinner stod i vittnesmal och 0vrig utredning eller att den

anméldes uppgifter ar s osannolika att de kan ldmnas utan avseende.
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Svenska
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Skal for beslutet

Utredningen i drendet &r i allt vasentligt densamma som vid golfdistriktsforbundet.
HB har i Juridiska Namnden dven dberopat en vittnesattest fran hans medspelare den
aktuella dagen, AMB. Vittnesattesten har bekréftat hiandelseférloppet sdsom det

beskrivits av HB.

Juridiska Ndmnden instdmmer i de &verviganden som golfdistriktsférbundet har gjort
nér det géller vad som &r utrett i &rendet. Vad HB och AMB genom sin vittnesattest har
anfort i Arendet har féranleder inte ndgon annan bedémning. HB har séledes gjort sig

skyldig till en bestraffningsbar férseelse.

P& de av golfdistriktsforbundet angivna skélen ska forseelsen bedomas som grov.
Juridiska Ndmnden instdmmer dven i golfdistriktsférbundets bedémningar att paféljden
ska bestdmmas till avstingning i ett ar samt att avstdngningen ska avse tévling, traning

(spel pa golfbana), uppvisning och férbud mot att utdva uppdrag inom golfsporten.

Pa grund av det anforda ska golfdistriktsférbundets beslut inte dndras.

Ovrigt

Med anledning av ett antal &renden de senaste dren som har géllt farligt spel gentemot
banarbetare vill Juridiska Namnden understryka att en golfbana ar banarbetarnas
arbetsplats. Det dligger darfor alla golfspelare att vdrna om deras arbetsmiljo genom att

folja de regler och principer som géller for sdker golf.



@
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BESLUT

Juridiska Namnden ldmnar overklagandet utan bifall. Stockholms Golfdistriktsforbunds

beslut star darfor fast.

Beslutet far 6verklagas hos Riksidrottsndamnden, Box 11016, 100 61 Stockholm senast

den 2 februari 2022, Provningstillstdnd kravs.

Svenska Golfforbundet
Juridiska Namnden

Thomas Hedstrand

I beslutet har deltagit Thomas Hedstrand, Peter Danowsky, Martin Rhodin,
Elena Perrone och Annika Rudestad. Enhélligt.
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I irénde enlipt 14 kap, Rilsidrottsfoibundets (RF) stadgar

SAKEN Firiga om dsidesittande av silkerhet vid golfspel
ANMALAN MM,

Den 20 juli 2021 spL]adeﬁen shllskapsrosid i koxthalsbanan‘pn-
| Hatis utslap pd det sjiitie hdlet slogned nagra meter vid sidan av green, 1 pitheten av

aﬂﬂlbemmq

[6x Asidosiittande av sikethet vid golfspel (Farlipt spel)

it Al ‘
slaglh uf p. Inilet uiad ate-forst ha Hite Kartecken.

och gort pillande att

hot bestifte it hast giout slg skyldig till nigon Dbesttatfningsbar forseelst och
glott gillinde atthan Gt Idactecken at sk,

UTREDNINGEN

Jutidiska kotiimittén har den 23 olttober 90?1 Bl pruntligt (8o 111(:&_ -
beli vittiel




Sy _I'mgi anmilan och ¥id det muntlipa forhbtet uppgett i liande, Vid vl
athetade han dllsammdans med pa leorthilsbanans sjktte t e 120
meter lingt. Dé befifin sig ¢id gieen. T iot |

uppttidde aggressive. Hin gick dirfor fam ll’ : och Fragade om det fiade
uppstite niggf)_;~pxoblein.'“ ville inté Tpssiiy utan ksrde sin golfbil Hllbala fll tee.

Hai iakttop QD o top Gl stiléthets skull flaggait i hilef for att matketa att det
initevas illtet 6 (IR - 511 ot green, o QSN 0. tidern Licfuim sig,
Trots d_eftra sig han att peggade thp och slap ety ‘I'gfsomlaildadc.g:him fem
riefer fll hdger orm green, ungélii dtta meger och toly theter frfin honom

; —kgm sedan £or attleta efter sinboll och wap di arg och wille argiala

hindglsen,

SRR ... { yrtrande.och vid decinunflign fhiret uppgettd hivadsal £liande, Vid
uﬁsjag_splﬁrge" sig handtbete antal banatbetate befann g vid gresn. Han vinmde { mes 0 15
Amintes oech 1o sokte. pakalla hanagbetarnas upipindrksaiiher for air £ tillsiind att sl ut, Till shat.
g lianssig fram Gl den banarbetare som befann sig nirmast'tee f8r attunderslea vad sorh
pﬁgic:k. Steax dqtpa kom— frat 6l hono ocli &feer en tige ordvuhng koin de sverens
o att han gkille Atervinda till tee, Vil dir sg han atk glla baharb etarehade. flyttat sig: it sidan for
att mgjliggtra utslaget. Han hijde ena handen for ast 4 Idattecken att sk ut och en av ban-
atbetarna bekeiftade det genom att péta detsamimi. Bollen latidade fapra facter vid sida av
preen. Hin notésad fnte e flaggai var Bortiagen frin gieen 6¢h hadednte nagon konrake med
banatbetarna effer utslaget. Han bedomet: inte att'han hade lannat vide flet Atgirder for att
silkesstilasin ritt att 514 ut,

@R - i 1vudsal belesifear det som--u,ppgctb Han hay docl berdttat ate

han inte sig exakt var boll lanidude.
JURIDISKA KOMMITTENS BEDOMNING

Vid-spel pi en polfbang piller Risgler for polfspel antigng av' The Royal and Ancient Golf Chils of
St Andrews (R&a), The United States Golf Association och Svenska Golffstbundet. Enligt regel
1.24) i niimnda regler fr.golfspel frampdr. bla.a ten;polfspelaré slia vata hinsynshull inot aadia
ok vitng omm agdrag shkerhet Det innebir aft en gqlféfp,élaie,fiﬂmﬁ han €llet: hon slar ett slag, ska
T6tsilcen sig om att ingen befinner sig inom ett onitade diir det finns tisk foratt tAffis av bollen
(den k. iiékzdﬂ&h).-l{iegﬁ]ﬁrﬂa A sfdatia som avses i 14 kap.2 § 14 RF:s §tadgdr déh'BE-é_trjafEniﬁg'
fean Adsmas den sofn haf bt ot der, '

T praxis har feglena tollats pi o4 st atten golfspelate aldde F sl et slag nilr-en banarherire
Befinider sig sislezonen wtan att baaatbetaten haigoft eet-tydligh Martecken, Deana folling har
ocksd lominit tll uttiyek [ Svenska ‘Golffarbundets skrift Siker GolFi Sverige:

ot bestraffilag kifhvs:aw deil aninilde Spelasen gt hasdlieappsitligen (smed avsilt) ellervasdt
-oakisam dv sidan grad att det it notiverat med.en bestra Efning. Rena olyckshiindelser kan dnte bli

[8remAl o1 bestraffhing. Ten som nied ingilton att-det finns risle o gt tiagon kan 18T av et
auslag dndd viljer ate

i-sig Skyldiy till eit mtdvetet viskepande Geh fir 1 allindinlictanses
oakisam. Duavint kan den som inte varit medveten om att det funnits en sddan isk inte anses
oaltsani o dentie slik, Detsamma giller ot slaget, trots att-den sdin sldpit ¥id tigit fimliga

fewsiletipheshgisder, urrdeklat sig pR ett ittsom spelaten inté lunnat fonitse,

Tarendetir det fdaragt ate utdlag lancladé ett Feal nigter fidin -'ac-:i'i
@Y < i Bhda befann sig i ded 4 kallade Higkzoen; Halet i friga dir timligen vaki




oeh.kort och de fnblandade hat berfittataie delinte fanis ﬂ?ﬂg’m jpioblein med sikten vid dllfllet.
Objektiv sert ha QG i apeiat s soin anmilan avset, Frigan i om han lean
gd fii fian ansvar efersorn han wnlipr egen nsago. Hirtklartecken att sl )

Vid Fchivet liar A éut tydliptsie besktvit att vislen han olle; G ETEERD
liinnde klartecken il D 1 slug. Detia styks a\r‘_ uppgifier: De
Tida bar @I_e—saut’omhetﬁttntrﬁtt-to Haggan vt hilet £61 att signalaid :é_ltt_-

: ) inte hade Hﬂbfﬁﬂd attsli, Mot détta gha stillas _ !I.Ppgiftef o att han,
fatt Klariecken ll utslapet fidin ndgon av banarb ctarna.. (D [:: inie iberopat nigon

bevisning till stéd for site pistiende.

G s vinner sisi av OO o i(iclse och liges disfse dil grund for
bedbinnihgen aevad soin fir ntcett i drendet, Juridiska koyiitmittén finder siledes at: (D
3 hat shagit slec utslag nffr det befithnit sig-binnatbetage | fiskzonen vein att Foest ha, it
gt tydlipt Klariecken, Apetandet strider miot de tidigare niimnda reglerna for golfspel.

ihal datmed Asidosatt sikerheten vid: solfspel pa-ett sadant sitt att-had skat bestiaffas

cnhgtfl*? kﬂP. 2§ 14 RE;s ${q‘ﬁgﬂi.

Vid val av pafdlid foresheiver 14-kap. RF:s stadpar-en sainlad bedémning av smistindisheterna i
detenskilda faller, Det finngs skal attseallvarlips rseglien &ftetsom detvarit :

; hgningstidens lingd sla bestimmas gl tedr. Haligt
pravis ska avstingningen i ndgon bes teaflas forfarlige spel.omfatta tivling, uppvisning gch
uppdiaginom golfspotten och trining (spel pa golfban).

BESLUT
Juridiska kominittén fdémer, for ftscelse rot [4 kg, 2 § 14 Rifs stadgar, § ‘
avstingning fifin och med den 5 noveinber 2021 fill och med den 4 november. 2022, Under
avstingningstiden £ S intc deltai tivling eller uppvisning cller utdva uppdiag
inom golfsperien eller tiina pi anlipgaing (spedla pi golfiada) sorm lllior golfidabh, IBreriag

éller bolag soin r medlem i eller anshuten dll Svensls Golffsrbundet

HTUR MANOVERKLAGAR

Dejtt;_z_ hashar _Eﬁi" av Pkt Eivé-i*idaggas Thos Svem’_k.;ﬂ'G@'Lfféiftsngaét, Juticlisks, Namndr:n, Box 11106,
100 &' Stockholsi, senast den 25 Aovembei 2021,

Stocldholing Golfforbisid
Jutidislka kﬁ)mm_[ﬁéﬂ
/ "Lﬂ.'. ({ﬁ"f};"f‘zﬂzw\_,..__

Magos Goransson

QrdFsrande

1 detta beslut har deltagit: Magous Gdraasson, Mafilds Pldﬂle]f! Khtin Angileas Persson, Peter
Whmek dch Jsibel Duadblad. Eahiilligt.
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